




3 شنبه -9 تیر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4590
اقتصادی

وزیر نیرو:

امکاناصلاحامورآبیکشوروجوددارد
وزیر نیرو در نماز جمعه تهران گفت: بدمصرفی در آب، محیط زیست و انرژی 
نابرابری، خشونت و بی عدالتی ایجاد می کند اما امکان بازگشت و اصلاح امور آبی 

کشور وجود دارد. 
رضا اردکانیان این هفته به مناسبت پایان هفته صرفه جویی آب، سخنگوی پیش 

از خطبه بود.
وی اظهار کرد: جامعه ما به طور کلی جامعه ای دین دار است و علاوه بر اینکه امروز 
در دنیا برخی دینداری را خصوصی می دانند و اکثریتی دینداری عمومی و یا بروز 
اجتماعی دین در جامعه را محترم می دانند، آنچه مهم است اینکه جامعه ما دارای 
وجدان دینی ست و مردم ما انگاره های دینی دارند و این دینداری به طور عام و 

خاص اصلی ترین سرمایه ماست.
عضو دولت دوازدهم گفت: تحقیقات جهانی در علوم اجتماعی هم موید این است 
که بسته به شرایط و مقتضیات و بالاخص وقتی زیرساختهای صرفه جویی مهیا باشد 

انگاره های دینی، انگیزشی برای رفتارهای درست فراهم می کند.
وی ادامه داد: کلیدواژه اصلی »رفتار درست« است و مهم است که همه چیز را 
صرفه جویی تلقی نکنیم ما رفتار درست با آب، انرژی و محیط زیست داریم. من این 
کلید واژه رفتار درست را همان »عمل صالح« تکرار شده در ادبیات دینی و بالاخص 
قران کریم می دانم. اردکانیان تاکید کرد: آب و انرژی را مطابق استاندارد و الگوی 
صحیح مصرف کردن همان عمل صالح است. هرکار شایسته ای که مطابق موازین 

عدل و انصاف باشد مورد رضای خدا و مشمول عموم صالحات است.
وی گفت: آب و انرژی را درست مصرف کردن عین عدل است. انصاف حکم می 
کند که وقتی  برخی نقاط کشور به دلایل مختلف از جمله کم بارشی ها، تگنای 
مالی و عمدتا بدمصرفی، آب باکیفیت ندارند ما در نقاطی که آب سالم و باکیفیت 
داریم آن را درست مصرف کنیم.  وی ادامه داد: خداوند متعال در قرآن در سوره 
روم می فرماید: »ظَهَرَ الْفَسادُ فِی الْبَرِّ و الْبَحْرِ بِما کَسَبَتْ أیَْدِی النَّاس لیُِذِیقَهُمْ بَعْضَ 
الَّذی عَمِلُوا لَعَلَّهمْ یَرْجِعُونَ« ... در خشکی ودریا به سبب کارهای مردم تباهی و فساد 
آشکار شد خداوند کیفر برخی از کارها را به مردم بچشاند شادی دست از سوی این 
کارها بردارند و به سوی حق بازگردند. وزیر نیرو شرح داد: ظاهر آیه شریفه نشان 
می دهد که تباهی و فساد در خشکی و دریا به سبب کارهای خودمان است و جای 
امیدواری اینکه امکان بازگشت و اصلاح امور وجود دارد. وی عنوان کرد: بپذیریم 
که ما سالها در برخی زمینه ها بدمصرف بوده ایم. تلخ است اما بدمصرفی همان 
فسادی ست که خداوند در قرآن می فرماید آن را مرتکب نشوید. فساد بقای آدمیان 
و رفاه و آسایش آنان را به خطر می اندازد. عضو هیات دولت گفت: ما سالها شیرینی 
بدمصرفی را چشیده ایم؛ امروز گام اول ر ا برمی داریم و اظهار پشیمانی می کنیم و 
تصمیم می گیریم که به طور جدی وارد مصرف صحیح بشویم و مصرف صحیح را 
به عنوان یک عمل صالح در جامعه خودمان نهادینه کنیم. وی افزود: انجام این کار 
شریک و همراه می خواهد. درستی این راه برای همه مردم تبیین شود و همگان به 
ویژه کسانی که دسترسی به تریبون هایی دارند به عوض تحریک کردن و دمیدن بر 

دشواری ها همراهی کنند. انتظار ما اینست و البته با کمک هم موفق خواهیم شد.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس:

بازارارزمدیریتشودسایربازارها
قابلکنترلاست

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی به رسمیت شناختن بازار ثانویه 
را برای ارز را راهکار مدیریت بازار ارز و سایر بازارها دانست و بر ضرورت تحقق مطالبه 

بحق بازاریان با روش های منطقی تاکید کرد.
محمدرضا پورابراهیمی اظهار کرد: طبیعتا انتظار است دولت با یک رویکرد منطقی 
و کارشناسی به مباحث اقتصادی بپردازد. در حال حاضر دولت در فضایی نرخ ثابت 
برای ارز اعلام کرده که هر آنچه غیر از این نرخ باشد تخلف، جرم و قاچاق به حساب 
می آید در حالی که مکانیزم بازار با این روش کار نکرده و دولت هم نمی تواند تقاضا را 
با ارز ۴۲۰۰ تومان جواب بدهد، همین امر باعث ایجاد خلاء جدی در چرخه فعالیت 

اقتصادی و ایجاد مشکلاتی شده است.
وی یادآور شد: سیاستی که دولت نرخ واحد را برای ارز اعلام کرده نمی تواند 
پاسخگوی تقاضا باشد و تبعات سنگینی به دنبال دارد، همچنان که آثار و پیامدهای 
ناشی از این وضعیت عدم مدیریت بازار را به دنبال داشته است. ما در جلسه روز 
یکشنبه هم به دولت گفتیم که بازار می گوید امکان خرید و فروش وجود ندارد و 
واردات دچار مشکل است، دولت هم به جز نرخ ۴۲۰۰ تومان را برای ارز به رسمیت 
نمی شناسد و در واقع مکانیزم بازار را قبول ندارد. طبیعتا دولت مکلف است بازار 

ثانویه ارز را به رسمیت بشناسد و مکانیزم اجرایی مشخصی برای آن تعریف کند.
کشور  اقتصادی  مشکل  ارز  ثانویه  بازار  کتمان  با  اینکه  بیان  با  پورابراهیمی 
حل نمی شود، گفت: آنچه در حال حاضر اتفاق می افتد نارضایتی بازار به خاطر 
سیاست های غلط دولت و اصرار بیش از حد دولت به این سیاست ها بدون دلیل 
کارشناسی است، من فکر می کنم این مشکل قابل حل است. لازم است قیمت 
تعادلی برای ارز بر اساس آنچه بازار تنظیم می کند به رسمیت شناخته شود. در 
حال حاضر ما اجازه کشف قیمت نمی دهیم، عملیات انجام نمی شود و فساد ایجاد 
می شود. تک نرخی بودن راهکار درستی در این شرایط نیست؛ باید دو نرخ داشته 
باشیم؛ یکی برای کالاهای اساسی و مواد اولیه و دارو که ضرورت مردم است و دولت 
هم باید نظارت کند تا اقلام با همین قیمت به دست مردم برسد و غیر از این باید یک 
قیمت تعادلی برای ارز شناسایی شود چرا که جلوی عرضه و تقاضا را نمی شود بست.

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه قیمت سکه هم متاثر از بازار ارز 
بوده، یادآور شد: اگر ما بازار ارز را مدیریت کنیم همه بازارها قابل مدیریت است، 
امکان دارد بخشی از بازار بحث های هیجانی، سیاسی بازی و سفته بازی باشد یا 
عده ای سودجویی کنند و التهاب را افزایش دهند. قطعا با این بخش باید برخورد 
شود. وی اضافه کرد:  تاخیر در به رسمیت شناختن بازار ثانویه ارز به جز هزینه هیچ 

چیزی نداشته و در صورتی که این اتفاق بیفتد شرایط قابل کنترل خواهد بود.
نماینده مردم کرمان در مجلس با بیان اینکه دشمن می خواهد التهابات را به 
فضای اقتصادی سوق دهد، تاکید کرد: ما دولت را نقد می کنیم و راهکارهای خود 
را ارائه می کنیم اما در عین حال باید مراقب باشیم سوژه ای برای سوء استفاده به 
دست دشمنان ندهیم؛ چرا که در این صورت آنچه اتفاق می افتد به نفع بازار، کشور 
و فعالان اقتصادی نیست و اگر فضا تشنجی شود مشکلی حل نخواهد شد؛ بنابراین 

باید به روش منطقی به دنبال تحقق مطالبه بحق بازاریان باشیم.

برغم تلاش آمریکا برای کاهش صادارت نفت ایران، 

صدورنفتایرانبهآسیارکوردزد
خبرگزاری رویترز روز جمعه در گزارشی از توکیو اعلام کرد که به رغم تلاش های 
آمریکا برای کاهش صادارت نفت ایران، تهران در ماه مه میلادی )11 اردیبهشت 
تا 11 خرداد( با 15 درصد افزایش، بیشترین نفت هشت ماه اخیر را به مشتریان 

آسیایی خود فروخت. 
این گزارش به نقل از آمارهای دولتی ایران و سازمان جهانی کشتی رانی اعلام کرد 
که ۴ وارد کننده اصلی آسیایی نفت خام ایران طی ماه مه بیشترین میزان نفت خام 
را از ایران خریداری کردند، در حالی که تلاش های آمریکا همچنان بر کاستن این 
واردات تا به حد صفر است. براساس این گزارش، اگرچه زمزمه تشدید تحریم های 
اقتصادی آمریکا علیه ایران تعادل اقتصادی را در این کشور تا حدودی برهم زده است، 
اما کشورهای چین، هند، ژاپن و کره جنوبی به عنوان مشتریان عمده نفت ایران از 
آسیا در ماه مه موفق شدند 1 میلیون و 8۲9 هزار بشکه در روز از این کشور نفت خام 
وارد کنند. یعنی، خرید نفتی دولت چین از ایران در ماه مه با 5،5 درصد افزایش به 
بیش از 718 هزار بشکه در روز رسیده که این رقم در مقایسه با 5 ماه اول سال گذشته 
حتی 1۰ درصد بیشتر نیز بوده است. واردات نفت هند از ایران نیز در این ماه با ۴5 
درصد افزایش نسبت به همین ماه در سال گذشته به بیش از 7۰۰ هزار بشکه در روز 
رسیده که این رقم حتی در مقایسه ماه قبل نیز 6،۴ درصد افزایش داشته است. اما 
واردات نفت توسط کره جنوبی با ۲7 درصد کاهش به 19۴ هزار بشکه در روز رسیده 
است که این رقم در جای خودش بیش از یک سوم نسبت به ماه مه سال گذشته بوده 
است. البته گزارش وزارت اقتصاد، تجارت و صنعت ژاپن حاکی است که واردات نفت 
خام توکیو از تهران در ماه مه به حدود ۲11 هزار بشکه در روز رسیده است که این 
رقم از یک کاهش 5 درصدی نسبت به ماه مه سال گذشته خبر می دهد. سرویس 
اقتصادی رویترز این میزان افزایش کلی واردات نفت خام از مشتریان آسیایی را تقریبا 
15 درصد بیشتر از 8 ماه قبل تر از آن یعنی از ماه سپتامبر سال گذشته )مرداد 
1396( ارزیابی کرد و در عین حال پیش بینی کرد که این رقم صادارت نفت ایران تا 
پایان سال جاری میلادی )دی ماه امسال( به شدت کاهش یابد، چرا که دونالد ترامپ، 
رئیس جمهوری آمریکا ماه گذشته با خارج کردن کشورش از توافق جامع قدرت های 
هسته ای جهان با ایران )برجام( تاکید کرده است تحریم های اقتصادی علیه ایران را 
ظرف چند ماه آینده تشدید می کند.دولت آمریکا با خروج یک جانبه از برجام که در 
سال ۲۰15 توسط 5 قدرت هسته ای اصلی جهان و نمایندگان اتحادیه اروپا و آلمان 
امضاء شده بود، در عین حال از همه کشورهای جهان می خواهد تا روابط اقتصادی 

خود با ایران را بطور کامل قطع کنند.

یک اقتصاددان گفت: اگر دولت می خواهد در اصلاحات 
در  که  تکنوکرات  عناصر  از  باید  شود  موفق  اقتصادی 
دانشگاه های درجه یک درس خوانده اند در اداره جامعه 
و در مدیریت میانی اقتصادی جامعه استفاده کند. اگر 
تکنوکرات ها کنار زده شوند سیستم اقتصادی مجبور به 
استفاده از نیروهای دسته چندم می شود که با وجود آنها 

تحولی در اقتصاد نخواهیم داشت
مهدی پازوکی در خصوص مشکلات پیش روی دولت 
دوازدهم اظهار کرد: از آنجایی که ما در ایران یک حزب 
منسجم نداریم قدرت و نفوذ مخالفین دولت مخصوصا 
طرفداران  از  بیشتر  مراتب  به  میانی  مدیریت های  در 

رئیس جمهور و اصلاحات است.
وی افزود: طرفداران دولت به خاطر حمایت از روحانی هم 
از تندروها کنایه می شنوند و هم شاهد بخشی از ناکارآمدی 
مدیران هستند. به عنوان مثال در حال حاضر ما افراد به 
مراتب تحصیل کرده تری داریم که دولت می تواند از آنها 
استفاده کند اما برخی از افراد که در حال حاضر پست های 

مدیریتی دارند شایستگی لازم را ندارند. 
پازوکی با اشاره به برخی انتخاب های قومی و قبیله ای 
در مناصب دولتی خاطرنشان کرد: بیشتر افراد حاضر در 
مناصب دولتی به صورت قوم و قبیله ای انتخاب می شود و 
جای شایسته سالاری با قبیله گرایی عوض شده است. در 
اکثر وزارت خانه ها و سازمان های دولتی از همشهریان خود 
که فاقد توانایی هستند استفاده می کنند که یکی از این 

وزارت خانه ها وزارت اقتصاد و نهاد ریاست جمهوری است.
وی افزود: در نهاد ریاست جمهوری اگر نیمی از پرسنل 
را به خانه هایشان بفرستند و فقط حقوقشان را از پول نفت 
بپردازند خیلی به نفع اقتصاد ملی خواهد بود و بخشی از 
مشکلات حل خواهد شد. اقتصاد ایران نیازمند اصلاحات 
اقتصادی است و هرچه این اصلاحات به تاخیر بیفتد کشور 

با خسارت بیشتری روبه رو خواهد شد.
پازوکی تاکید کرد: همه جای دنیا بهترین نیروی انسانی 
را جذب دولت می کنند اما در ایران هنوز از خویشاوندان 
سال  این چند  در  که  افرادی  بیشتر  می کنند.  استفاده 
وارد بخش های مدیریتی شدند از دانشگاه های درجه 5 
و 6 کشور بوده اند در حالی که بهترین فارغ التحصیلان 

دانشگاه های درجه یک به خاطر نبود رابطه بیکار هستند.
این کارشناس ادامه داد: عمده اعتراض مردم در دی ماه 
96 اعتراض به تبعیض بود و امروز جامعه ایران به شدت 
از تبعیض رنج می برد. اگر ما اصلاحات اقتصادی که شامل 
اصلاح سیستم بانکی، اصلاح نظام پولی و اصلاح در مخارج 
و هزینه های مالی و اصلاح اداری است را مد نظر قرار دهیم 
و از نیروهای تکنوکرات در نظام اقتصادی کشور استفاده 
کنیم، می توانیم به آینده کشور امیدوار باشیم و خود را برای 

رسیدن به کشورهای توسعه یافته آماده کنیم.
وی تاکید کرد: اگر دولت می خواهد در اصلاحات اقتصادی 
موفق شود باید از عناصر تکنوکرات که در دانشگاه های 
درجه یک درس خوانده اند در اداره جامعه و در مدیریت 
میانی اقتصادی جامعه استفاده کند. اگر تکنوکرات ها کنار 
زده شوند سیستم اقتصادی مجبور به استفاده از نیروهای 
دسته چندم می شود که با وجود آنها تحولی در اقتصاد 

نخواهیم داشت.
پازوکی گفت: مهمترین عامل توسعه در کشورهای توسعه 
یافته منابع و نیروهای انسانی توانمند است اما در ایران به 
خاطر تفکرات هیئتی و قومیتی و حاکمیت رابطه به جای 

ضابطه از عناصر دست چندم استفاده می کنیم.
این فعال اقتصادی تاکید کرد: در بدنه دولت آقای روحانی 
طرفداران احمدی نژاد بیش از طرفداران اصلاحات حضور 
دارند که باعث مشکل و جولان تندروها علیه دولت شده 

است.

پازوکی اقتصاددان :

اقتصاد ایران نیازمند اصلاحات است 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی 

اگهی موضوع ماده3 قانون و ماده 13ایین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختما نهای فاقد سند رسمی 

  برابر رای شماره 13966۰316۰۰1۰۰675۲ مورخ 1396/1۲/1۰هیات اول / دوم  
موضوع قانون تعیین  تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرف مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای ارسلان نظری فرزند حسن علی ش ش 758 صادره از کرمانشاه در 
اعیان یک باب ساختمان به مساحت 69.55 متر مربع تحت پلاک 1 و5 اصلی واقع 
در کرمانشاه خیابان ۴5 متری ارتش کوچه رضایی پلاک ۲ که عرصه ی ملک مورد 
تقاض متعلق به اداره اوقاف می باشد محرز گردید لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود و در صورتی که اشخاص  نسبت به صدور 
سند  مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند  می توانند از تاریخ انتشار اولین اگهی 
به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم  و پس از اخذ رسید , ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض , دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدهی است در صورت انقضای مدت مذ کور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول :97/4/9 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 97/4/25
جعفر نظری  رئیس ثبت اسناد واملاک 

------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت 

برگ  دو  تسلیم  کاشانی ضمن  قطان  وکیل صدیقه  مولائی  آرش  خانم   / آقای 
استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده است که سند مالکیت 3 دانگ مشاع از ششدانگ 
زمین به مساحت ۴5۰ مترمربع قطعه 18۴ تفکیکی به شماره 18۴ فرعی از 161 
از اصلی مفروز از پلاک - فرعی از اصلی مذکور واقع در اراضی کرج جزء حوزه ثبتی 
شهرستان کرج مورد ثبت 11576 صفحه 1۰1 جلد 75 املاک به نام صدیقه قطان 
کاشانی ثبت و صادر گردیده و برابر سند قطعی - شماره - دفترخانه - به متقاضی 
منتقل شده و به موجب سند رهنی شماره - دفترخانه - در رهن ....... می باشد به 
علت سهل انگاری مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است 
لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 1۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک 
نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام 
معامله نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض 
خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد 
بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض 
اصل سند ارائه نگردد سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد 

شد . م/97/1۰7۰۴/ف 
شوش پاشا - رئیس ناحیه 1 

دبیرکل بانک مرکزی گفت: بانک مرکزی با هماهنگی بورس اوراق بهادار از 
روز یکشنبه 1۰ تیرماه در اقدامی جدید، امکان عرضه تمامی حواله های پیش 

فروش شده سکه را در بورس فراهم می کند. 
سیدمحمود احمدی درخصوص طرح پیش فروش سکه که در راستای ایجاد 
تعادل قیمت سکه در دستور کار این بانک قرار گرفت، گفت: براساس این طرح 
7.6 میلیون سکه از بهمن ماه سال 96 لغایت اواسط اردیبهشت سال جاری 
پیش فروش شد و به نظر می رسد با تزریق این تعداد سکه به بازار کاملا شاهد 
متعادل شدن وضعیت قیمتی سکه طلا باشیم لیکن از آنجایی که موعد تحویل 
این سکه ها با فواصل زمانی متفاوت است و به مرور به بازار وارد خواهد شد این 
اثرگذاری تدریجی خواهد بود. وی افزود: با توجه به تداوم التهابات فعلی بازار 
سکه طلا، بانک مرکزی با هماهنکی بورس اوراق بهادار از روز یکشنبه 1۰ تیرماه 
در اقدامی جدید امکان عرضه تمامی حواله های پیش فروش شده را در بورس 
فراهم می کند که با این کار ضمن پاسخگویی به عطش متقاضیان و متعاملین 

سکه طلا، شاهد تحرک بخشی سمت عرضه بازار خواهیم بود.
دبیرکل بانک مرکزی درخصوص وعده تحویل سکه های پیش فروش شده 
توسط بانک مرکزی افزود: این بانک متعهد به تحویل تمامی سکه های پیش 
فروش شده است و آمادگی کامل برای این امر وجود دارد با این حال امکان 
جدیدی در راستای نقدپذیری و تبادل گواهی های پیش خرید سکه برای پیش 
خریدکنندگان به وجود آوردیم تا این افراد بتوانند گواهی سکه های خود را 
قبل از سررسید، در بازار بورس به فروش رسانند. هم چنین کسانی که تمایل 
به سرمایه گذاری در حوزه سکه دارند می توانند با مراجعه به بورس، اوراق 

سکه را خریداری کنند.
وی با اشاره به اینکه در طرح پیش فروش سکه، نقدینگی قابل توجهی جمع 
آوری شده، خاطرنشان کرد: این موضوع نشان می دهد مردم علاقه زیادی 
برای سرمایه گذاری در این حوزه دارند و بر همین اساس، در طرح جدید بانک 
مرکزی کسانی که موفق به خرید سکه در زمان پیش فروش نشدند فرصتی 
برای سرمایه گذاری در بازار سکه دارند. در واقع تا زمان سررسید گواهی سکه 
های پیش فروش شده، بازارسازی دیگری در قالب اوراق سکه در بورس انجام 
می شود. این اوراق پس از موعد سررسید نیز هم در حکم مالکیت سکه طلا 

بوده و قابل خرید و فروش در صرافی ها خواهند بود.
احمدی در خصوص سازوکار اجرایی اوراق سکه گفت: پیش خریدکنندگان 
می توانند با مراجعه به کارگزاری مربوطه، گواهی پیش خریدشده سکه را به 
اوراق سکه تبدیل کنند و از طریق کارگزاری، کل سکه پیش خریدشده یا 
بخشی از آن را عرضه و به صورت توافقی و براساس قیمت پایه ای که مشخص 
می شود، واگذار کنند. دارندگان نهایی این اوراق که در حکم سند مالکیت سکه 
های طلا بوده پس از زمان سررسید می توانند با مراجعه به شعب منتخب 
بانک ملی، سکه خود را تحویل گیرند و یا از خدمات نگهداری بانک ملی و یا 
کارگزار مربوطه استفاده کرده و مخاطرات ناشی از سرقت و مفقودی سکه های 
طلا را کامل از خود دور نمایند. همچنین همانگونه که ذکر شد این گواهی ها 
قابلیت خرید و فروش در صرافی ها را خواهند داشت و عملا نیازی به تحویل و 
نگهداری سکه های طلا نخواهد بود. وی افزود: با توجه به قوانین کشور، اوراق 

سکه که در بورس عرضه می شود معاف از مالیات است.

احمدی با اشاره به برخی بازتاب های نادرست رسانه ای در طرح پیش فروش 
سکه عنوان کرد: 5۰ نفری که بالاترین میزان پیش خرید سکه را داشتند تنها 5 
درصد سکه های پیش فروش شده را خریداری کردند که این موضوع در برخی 

رسانه ها به گونه ای متفاوت منعکس شده است.
دبیرکل بانک مرکزی متذکر شد: پس از اجرایی شدن این طرح، نسبت به 
بررسی مجدد شرایط بازار سکه طلا مبادرت خواهد شد و در صورت لزوم، 
مجددا پیش فروش سکه طلا در قالب اوراق سکه طلا از طریق بورس عرضه 
خواهد شد که این عرضه علاوه بر 7.6 میلیون قطعه پیش فروش شده فعلی 

می باشد.

دبیرکل بانک مرکزی خبر داد: 

معاملهاوراقگواهیسپردهسکهاز۱۰تیر

رئیس اتحادیه فروشندگان میوه:

مردمنخریدند؛میوهارزانشد
رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و سبزی با بیان اینکه با کاهش تقاضا از سوی مصرف 
کننده قیمت میوه با افت همراه بوده است، گفت: در تغییرات اخیر لیست ممنوعیت 
واردات کالا دستورالعملی ابلاغ نشده و واردات انواع میوه به جز چهار قلم همچنان 
ممنوع است. در چند روز گذشته برخی از اقلام میوه در نقاط مختلف شهر تهران با 
افزایش قیمت روبرو شده و این در حالی است که نام چند قلم میوه همچون گلابی، 
زردآلو، گیلاس، آلبالو و توت فرنگی در لیست ممنوعیت واردات دیده می شود. این 
اقلام میوه در گذشته نیز در کنار دیگر میوه ها به جز انبه، موز، نارگیل و آناناس با 
ممنوعیت واردات روبرو بودند و حال که نام دیگر میوه ها در لیست وجود ندارد جای 
سوال دارد که آیا ممنوعیت دیگر اقلام میوه برداشته شده و گرانی های اخیر به واسطه 
انتشار لیست کالاهای ممنوعه است. در این رابطه اسدالله کارگر - رئیس اتحادیه 
فروشندگان میوه و سبزی - با اعلام کاهش قیمت میوه در سطح بازار اظهار کرد: 
احتمال آن وجود دارد که افزایش قیمت برخی از اقلام میوه در سطح شهر به واسطه 
اشتباه محاسباتی فروشنده، در تعیین سود و قیمت نهایی میوه باشد. وی تصریح کرد: 
در یک هفته اخیر به واسطه افزایش میزان عرضه و کاهش تقاضا، قیمت میوه در سطح 
میادین و شهر با افت همراه بوده است. او دلیل کاهش تقاضا را مدیریت هزینه کرد 
خانوار در شرایط اقتصادی کنونی دانست و گفت: هیچ کمبودی در عرضه میوه و 

سبزیجات وجود ندارد و بازار، فصل مناسبی را پیش رو دارد.
کارگر در رابطه با ممنوعیت واردات میوه به کشور بیان کرد: طبق روال گذشته 
واردات انواع میوه به جز انبه، آناناس، موز و نارگیل به کشور ممنوع است و در تغییرات 
لیست کالاهای ممنوعه هیچ گونه تغییرات و دستورالعمل جدیدی به فعالان و اتحادیه 

میوه فروشان و میادین میوه و تره بار اعلام نشده است.
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آمار و ارقام جام جهانی تا پایان مرحله گروهی

ایران بهترین تیم دفاعی و بدترین تیم تهاجمی جام جهانی

در پایان مرحله گروهی، ایران بهترین آمار دفاعی و پایین ترین آمار تهاجمی را 
از خود برجای گذاشت.

فیفا پس از پایان مرحله گروهی جام جهانی ۲۰18 روسیه، آمار و ارقام جدیدی 
از این رقابت ها منتشر کرد و برترین های هر بخش را معرفی کرده است. طبق این 
آمار پس از برگزاری ۴8 دیدار، 1۲۲ گل به ثمر رسیده تا میانگین ۲.5 گل در هر 

بازی به ثبت برسد و شاهد یکی از پرگل ترین جام های جهانی باشیم. در پایان این 
مرحله تمامی تیم ها موفق به زدن حداقل دو گل شدند. همچنین تنها تیم های 

مصر و پاناما بدون گرفتن حتی یک امتیاز از جام جهانی خداحافظی کردند.
در بین این آمار و ارقام، عملکرد ایران هم مورد بررسی قرار گرفته است که تیم ملی 
در یکی از بخش ها هم بهترین عملکرد را داشته است. شاگردان کارلوس کی روش 

با عملکرد درخشانی که در فاز دفاعی داشتند، بهترین تیم دفاعی رقابت های 
جام جهانی تا پایان مرحله گروهی این رقابت ها نام گرفتند. ملی پوشان ایران با انجام 
1۴9 عملکرد دفاعی شامل دفع توپ، تکل و مهار توپ توسط دروازه بان بهترین 
آمار را در بخش دفاعی در بین 3۲ تیم حاضر در جام جهانی به نام خود ثبت کردند.
البته آمار ایران در فاز تهاجمی چندان خوب نیست و ایران در عملکرد تهاجمی 

در بین 3۲ تیم حاضر در جام جهانی در رده 3۲ دوم قرار گرفته است.
در این آمار که آلمان، ناکام بزرگ جام جهانی روسیه با ۲5۲ اقدام تهاجمی در 
رده نخست قرار دارد، ایران با ۴۲ اقدام تهاجمی شامل ۲1 بار اقدام به شوت زنی 
که تنها ۴ شوت داخل چارچوب بود، پس از پاناما که ۲3 شوت )8 شوت داخل 
چارچوب( داشته است، در رده 3۲ و آخر "عملکرد تهاجمی" قرار گرفته است. نکته 
جالب درباره عملکرد تهاجمی تیم ها این است که ایران در جام جهانی دو گل به ثمر 
رساند که با تعداد گل زده آلمان که بهترین آمار را در این بخش دارد، برابر است.

در آمار فردی، هری کین )انگلیس( با پنج گل، آقای گل رقابت های جام جهانی 
است و پس از او لوکاکو )بلژیک( و رونالدو )پرتغال( با چهار گل قرار دارند. نکته 
جالب در مورد گلزنان جام جهانی روسیه، آمار بالای گلزنی آن ها نسبت به گلزنان 
جام های قبلی است. در جام جهانی ۲۰1۴ برزیل، خامس رودریگز با 6 گل زده و 
در جام جهانی ۲۰1۰ آفریقای جنوبی، دیگو فورلان و توماس مولر با پنج گل زده 
آقای گل شدند. البته در بین بازیکنان حاضر در جام جهانی نیمار با 17 تلاش برای 
گل زنی بیشترین آمار را در این بخش داشته است. همچنین کریستین اریکسن 
)دانمارک( با 36 کیلومتر دوندگی، بالاترین میزان دوندگی و تونی کروس )آلمان( 

با 31۰ پاس، بیشترین تعداد پاس را داشتند.
در آمار دروازه بان ها هم گیلرمو اوچوا)مکزیک( با 17 مهار توپ )81 درصد موفق( 
بهترین آمار را در بین دروازه بانان دارد. در رده های بعدی کسپر اشمایکل)دانمارک( 
با 1۴ مهار توپ )93.3 درصد موفق( و جو هیون وو با 13 مهار توپ )81.۲ درصد 
موفق( قرار دارند. همچنین علی رضا بیرانوند با 7 مهار توپ )77.8 درصد موفق( در 

بین دروازه بانان در رده شانزدهم قرار گرفت. 

به دلیل پردخت نکردن هزینه ورودي مسابقات 

سوهانمحمدسیماقمدرآستانهحذف
ازلیگبرترفوتسال

تیم فوتسال سوهان محمدسیما قم به دلیل پردخت نکردن هزینه ورودي مسابقات 
لیگ برتر فوتسال باشگاه هاي کشور در آستانه حذف از این رقابت ها قرار گرفته است.

در شرایطی که استارت دیدارهای فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های ایران از روز 
شانزدهم تیر ماه زده می شود، وضعیت نماینده فوتسال قم یعنی تیم سوهان محمدسیما 

برای حضور در بیستمین دوره این بازی ها در هاله ای از ابهام قرار گرفته است.
 * آماده سازی نماینده قم در مصاف با شهروند ساری

این تیم که از آتلیه طهران به سوهان محمدسیما تغییر نام داده و با اسپانسر جدید خود 
امید تمام قمی ها را برای حضور موفق در دوره جدید لیگ برتر و رسیدن به نخستین 
قهرمانی تاریخ فوتسال قم در بالاترین سطح رقابت های باشگاهی فوتسال ایران زنده 

کرده، با بی پولی و چالش جدید مواجه است.
تیم فوتسال سوهان محمد سیما که در راه حضور موفق در فصل جدید رقابت های لیگ 
برتر فوتسال ایران روز پنجشنبه هفتم تیر ماه از ساعت 16 در سالن ورزشی کارگران 
قم در دیداری تدارکاتی برابر تیم لیگ برتری شهروند ساری به میدان می رود، به دلیل 

پرداخت نکردن هزینه ورودی این بازی ها با مشکل جدیدی مواجه شده است.
 * سلیمانی: لیگ برتر را با حضور 10 تیم برگزار می کنیم

دبیر کمیته فوتسال ایران راجع به وضعیت تیم ها در آستانه بیستمین دوره لیگ برتر 
فوتسال بیان کرد: چهار تیم از بین 1۴ تیم حاضر در فصل جدید لیگ برتر فوتسال 
مدارک خود را به این کمیته ارسال نکرده  و ورودی خود را نپرداخته اند، بنابراین با کنار 

گذاشتن این چهار تیم، لیگ را با حضور 1۰ تیم برگزار می کنیم.
کاظم سلیمانی خاطرنشان کرد: این وضعیت شامل حال تیم های شهرداری ساوه،  
سوهان محمدسیما قم، مقاومت قرچک و ارژن شیراز است، ضمن اینکه سامانه پرداخت 
ورودی لیگ برتر نیز بسته شده و فرصت آن نیز تمدید نمی شود، ضمن اینکه هیات 
رئیسه سازمان لیگ به این موضع خود مصمم است مگر این که تصمیم جدیدی گرفته 

شود.
 * قلی زاده: مشکلی برای پرداخت هزینه ورودی و انجام سایر امور نداریم

خبرنگار فارس برای پیگیری این موضوع و بررسی آخرین وضعیت تیم سوهان محمد 
سیما قم در آستانه شروع فصل جدید لیگ برتر فوتسال باشگاه های کشور به سراغ 
مدیر عامل این تیم رفت و رسول قلی زاده در واکنش به موضع هیات رئیسه کمیته 
فوتسال، تصریح کرد: مشکلی برای پرداخت هزینه ورودی و انجام سایر امور نداریم و 
همه چیز مهیا است اما تنها مشکل ما بسته شدن سایت برای آپلود مدارک و پرداخت 

ورودی است.
وی خاطرنشان کرد: با مسئولان سازمان لیگ در فدراسیون نیز صحبت کردیم و قرار 
شد رایزنی و مساعدت کنند که مشکل حل شود، به موضع هیات رئیسه سازمان لیگ 
فوتسال برای برقراری نظم در لیگ احترام می گذاریم اما امیدواریم شرایط را درک و 

همکاری کنند.
 * شاگردان صبوری در شیوه جدید لیگ برتر به دنبال قهرمانی

این در حالی است که امسال با حضور 1۴ تیم بازی های بیستمین دوره لیگ برتر 
فوتسال باشگاه های کشور به شکل رفت و برگشت در مدت ۲6 هفته برگزار می شود اما 
بر خلاف سال های گذشته، بعد از ۲6 هفته قهرمان مشخص نمی شود و تیم ها به سراغ 

بازی های پلی آف می روند.
بازی های پلی آف در لیگ برتر فوتسال با الگوگیری از لیگ های بسکتبال و والیبال بین 
هشت تیم بالای جدول به شکل ۲ از 3 برگزار می شود و تیم فوتسال سوهان محمد 
سیما قم با هدایت حسین صبوری بازیکن اسبق ارم کیش قم و ترکیبی از بازیکنان 
بومی در رویای رسیدن به نخستین قهرمانی لیگ برتر فوتسال به مصاف رقبای لیگ 

برتری می رود.

امیریوبیرانوندلژیونرمیشوند؟
دو ستاره تیم فوتبال پرسپولیس با درخششی که در جام جهانی ۲۰18 روسیه داشتند 

حالا درصدد لژیونر شدن هستند.
وحید امیری و علیرضا بیرانوند در جام جهانی ۲۰18 در سه بازی ایران برابر مراکش، 

اسپانیا و پرتغال به میدان رفتند و در زمین مسابقه درخشیدند.
هافبک تیم فوتبال پرسپولیس بارها بارها در این سه دیدار و با نفوذهایش و  البته 
عملکرد خوبش موجب شد هواداران ایرانی و حتی خارجی به تمجید و تحسین او 
بپردازند. در این میان علیرضا بیرانوند هم کمتر از وحید امیری ندرخشید. او که در 
نخستین دیدار ایران در جام جهانی عملکرد خوب خود را به اثبات رساند، در ادامه  با 
درخشش در دیدار ایران و اسپانیا و از همه مهم تر دیدار تیم   ملی فوتبال ایران برابر پرتغال 

و البته مهار پنالتی  کریستیانو رونالدو نشان داد دروازه بان مطمئنی به حساب می آید.
با درخشش این دو ستاره حالا پیشنهادات خوب اروپایی و البته عربی به دست این دو 
بازیکن رسیده است که شاید به خاطر این پیشنهادات بیرانوند و امیری از پرسپولیس جدا 
شوند. وحید امیری که قراردادش با پرسپولیس به پایان رسیده است و به عنوا ن بازیکن 
آزاد روی پیشنهادات خود فکر می کند به زودی اگر پیشنهاد خوب اروپایی به دستش 

نرسد  به یکی از تیم های قطری خواهد پیوست.
البته در مورد علیرضا بیرانوند قضیه متفاوت است، چرا که  دروازه بان شماره یک تیم  
 ملی فوتبال ایران و باشگاه پرسپولیس با این باشگاه  قرارداد دارد و اگر بخواهد از این تیم 

جدا شود باید مبلغی را به عنوان صدور رضایت نامه  پرداخت کند.
علیرضا بیرانوند چند پیشنهاد خود از لیگ های فرانسه، انگلیس، اسپانیا و ایتالیا به 
دستش رسیده است و حالا در حال  بررسی پیشنهادات است. نکته حائز اهمیت این 
است که یکی از همین باشگاه های خارجی حاضر است مبلغ قابل توجهی بابت صدور 
رضایتنامه علیرضا بیرانوند پرداخت کند. با این تفاسیر باید دید آیا طی روزهای اخیر دو 
ستاره فصل گذشته پرسپولیس باز هم برای فصل جدید پیراهن این باشگاه را بر تن 

خواهند کرد و یا هر کدام در یک باشگاه خارجی توپ خواهند زد.

دبیر هیأت تنیس استان قم خبر داد

درخششتنیسورهایقمدرجمعاستعدادهایایران
دبیر هیأت تنیس استان قم از درخشش دو تن از استعدادها و نخبه هاي تنیس قم در 

اردوي استعدادیابي زیر نظر فدراسیون کشورمان خبر داد.
حسین لطفی اظهار کرد: اردوی تنیسورهای نخبه و مستعد کشور طبق برنامه ریزی 
کمیته استعدادیابی فدراسیون تنیس به میزبانی هیأت تنیس استان البرز برگزار شد و 

سهیل برخوردار و محمدعلی لکی از قم در این اردو حضور یافتند.
وی با اشاره به تشکیل این اردو با حضور تنیسورهای رده های سنی هفت تا 1۲ سال، 
اضافه کرد: این اردو ویژه تنیسورهای منطقه سه کشور زیر نظر کمیته استعدادیابی 
فدراسیون تنیس و هیات البرز با حضور 16 نونهال دختر و پسر از هفت استان برگزار شد.
دبیر هیأت تنیس استان قم ابراز کرد: علاوه بر تنیسورهای قم، نفراتی از استان های 
البرز، اصفهان، ایلام، خوزستان، لرستان و چهارمحال و بختیاری نیز در این اردو حضور 
داشتند و تمرینات خود را در پایگاه قهرمانی تنیس البرز به مدت یک هفته زیر نظر 
کادر فنی برگزار کردند.وی خاطرنشان کرد: مدیریت تیم استعدادیابی حاضر در این 
اردو را فرید یزدان یار مدیر کمیته استعداد یابی هیأت البرز انجام داد و تنیسورها هر روز 
از ساعت 9 تا 17 تمرین داشتند، در حالی که علاوه بر گرم کردن و بدن سازی، مرور 
تاکتیک، تکنیک و تمرینات داخل زمین و همچنین سرویس زدن و آنالیز فیلم  بازی ها 

از جمله دیگر برنامه های این دوره آموزشی برای پشتوانه های آینده تنیس کشور بود.
لطفی به برگزاری دوره روانشناسی در حاشیه این اردو اشاره و عنوان کرد: دوره 
روانشناسی برای والدین تنیسورها برگزار شد و در بخش پایانی اردوی یک هفته ای 
نونهالان تنیس باز در کرج، رقابتی نیز بین آنها برگزار شد تا کادر مربیان حاضر در اردو به 
ارزیابی عملکرد تنیسورها بپردازند، در حالی که عنوان قهرمانی رده سنی زیر 1۰ سال به 

سهیل برخوردار و نایب قهرمانی زیر 1۲ سال به محمدعلی لکی از قم رسید.
وی در پایان اظهار کرد: نظیر برخوردار و لکی، در استان قم تنیسورهای نخبه و مستعد 
زیادی داریم که از همین ماه در ترکیب تیم های منتخب استان قم به رقابت های کشوری 
سال 1397 اعزام می شوند، ضمن اینکه همچنان به دنبال پیشرفت و پشتوانه سازی 

تنیس قم با سرمایه گذاری در رده های سنی پایه هستیم.

انتخاب فیفا برای حساس ترین بازی مرحله یک هشتم 

آرژانتین-فرانسه؛باسوتعلیرضافغانی
داور بین المللی فوتبال ایران در سومین قضاوت خود در جام جهانی روسیه برای دو 

تیم آرژانتین و فرانسه سوت خواهد زد.
علیرضا فغانی به همراه کمک هایش قضاوت دیدار حساس و جذاب دو تیم مدعی این 
جام را برعهده خواهد داشت. طبق اعلام فیفا او قاضی دیدار دو تیم آرژانتین و فرانسه 

خواهد بود.
فغانی که در جام جهانی قضاوت موفق دو مسابقه حساس آلمان - مکزیک و برزیل 
و صربستان را برعهده داشته، باز هم یک مسابقه 5 ستاره و فوق حساس جام را سوت 
خواهد زد و این نشانه ای بر اعتماد کامل کمیته داوران فیفا به این تیم شایسته داوری 
است. مسابقه ای که با حضور چهره هایی مثل پل پوگبا، لیونل مسی، کیلین امباپه و ... 
یکی از جدی ترین مصاف های مرحله یک هشتم نهایی جام جهانی را شکل خواهد داد. 
آرژانتین که بعد از شکست مقابل کرواسی با پیروزی مقابل نیجریه به یک هشتم رسید 
مقابل فرانسه ای قرار می گیرد که با فوتبال اقتصادی به این مرحله صعود کرده و البته 
حذف هر کدام از این دو تیم افسوسی برای هواداران فوتبال خواهد بود، چرا که در هر 

دو سو ستاره های گرانقیمت و بزرگ فوتبال جهان حضور دارند.
 فغانی به همراه رضا سخندان و محمد منصوری به عنوان کمک هایش این مسابقه را 
قضاوت می کنند و دو داور شیلیایی به عنوان رزرو و کمک هایش در نظر گرفته شده اند.

 این مسابقه روز شنبه ساعت 18:3۰ و در کازان آره نا برگزار خواهد شد.

پیشکسوت فوتبال ایران ضمن اشاره به موفقیت ملی پوشان در جام جهانی گفت: بازیکنان دو برابر توان شان مایه گذاشتند 
اما رفتار کی روش در مقابل برانکو ایوانکوویچ کاملا آماتور بود.

محمد پنجعلی ، در خصوص نتایج تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی ۲۰18 روسیه گفت: بدون شک می توان گفت یکی 
از بهترین نتایج در تاریخ فوتبال ایران رقم خورد. بازیکنان تیم ملی شاهکار بودند و توانستند دو برابر توان خودشان مایه بگذارند 
تا مردم ایران را سرافراز کنند. وی تصریح کرد: اینکه بتوانیم مقابل سوپراستارهای فوتبال جهان بهترین عملکرد را داشته باشیم 
نشان می دهد برنامه ریزی دقیقی در این امر صورت گرفته بوده است. هیچ کس نمی تواند عملکرد فنی کارلوس کی روش 
را زیر سوال ببرد، او نشان داد برای تک تک بازی ها برنامه دارد. بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال ایران درباره  مصاحبه های کی 
روش و برانکو علیه یکدیگر اظهار داشت: رفتار کی روش واقعا آماتورگونه بود، او شیرینی نتایج تیم ملی ایران را زیر سوال برد. 
مگر نباید از او انتقاد کرد، پول می گیرد و کار می کند. باز هم می گویم در کارکردش حرفی نیست اما دلیل نمی شود توهین 
کند و تاب انتقاد نداشته باشد. پنجعلی در این باره اذعان داشت: این حرف ها به ضرر فوتبال ایران است. برانکو مربی باشخصیت 
و بزرگی است کی روش هم همینطور اما نباید فراموش کنیم اینها وارد فوتبال ایران شده اند و رفتارشان می تواند تاثیر عمیقی 

در حرفه ای گری فوتبال مان داشته باشد پس بهتر است کسی به این موضوع هم دامن نزند.
وی در ادامه درباره تمدید قرارداد کارلوس کی روش ادامه داد: مربی بزرگی است می توان او را در بین بهترین مربیان جهان 
نام برد اما باید با او اتمام حجت شود تا در حیطه مسائلی که به خودش مربوط است صحبت کند. نقدها را بشنود و احترام 
بگذارد. پنجعلی در مورد خداحافظی سردار آزمون و رضا قوچان نژاد از تیم ملی گفت: نمی دانم چه اتفاقی افتاد که دو بازیکن 
تیم ملی خوب تیم ملی تصمیم به خداحافظی گرفتند. هر دو بازیکن پتانسیل ادامه دادن داشتند شاید انتقادات باعث شد 
سردار آزمون تصمیم به جدایی بگیرد. من از منتقدان می خواهم شرایط فوتبال دنیا را تحلیل کنند تیم ملی ایران در بهترین 

شرایط مقابل بهترین های دنیا قرار گرفت. نباید با بازیکنانی که آبروی فوتبال ایران را حفظ کردند برخورد بدی کرد.

سرمربی سابق تیم ملی فوتبال ایران می گوید تصمیم آزمون و قوچان نژاد برای خداحافظی از تیم ملی احساسی بوده و شاید از 
تصمیم خود منصرف گردند. با اتمام جام جهانی ۲۰18 روسیه و بازگشت تیم   ملی ایران به کشور بر خلاف انتظار، اتفاقات عجیبی 
رخ داد؛ از جمله آنها آغاز دور جدید اختلافات کارلوس کی روش و برانکو ایوانکوویچ که هر روز بر دامنه آن افزوده می شود و دو 
طرف قصد مصالحه و رفع کدورت ها را ندارند. همچنین از بامداد چهارشنبه که تیم   ملی فوتبال ایران به تهران بازگشت، دو مهاجم 
این تیم یعنی رضا قوچان نژاد و سردار آزمون بدون اطلاع قبلی اقدام به خداحافظی از بازی های ملی کرده اند که در این بین سردار 
آزمون گفته که به خاطر نامهربانی ها از بازی های ملی خداحافظی می کند. حشمت مهاجرانی، سرمربی سابق تیم   ملی فوتبال ایران 
در جام جهانی 1978، درباره اختلافات کارلوس کی روش و برانکو ایوانکوویچ و سوگیری مردم در این جریان، اظهار کرد: نمی توان 
نسبت به نقطه نظرات مردم بی اعتنا بود. البته فکر می کنم که این مشکل به بزرگی که بیان  شده نیست و رسانه های گروهی آن را 
بزرگ می کنند. نمی توان منکر زحمات هر دو مربی شویم چرا که این دو سابقه حضور در جام جهانی را دارند و برای فوتبال ایران 
زحمات زیادی کشیده اند. او تاکید کرد: مدیران می توانند نقش موثری در حل این مشکل داشته باشند تا هیاهو و جنجالی به وجود 
نیاید. صحبت کردن من و سایر کارشناسان کمکی به این موضوع نمی کند و کی روش و برانکو خودشان می توانند این موضوع را 
حل کنند. سرمربی سابق تیم   ملی فوتبال ایران درباره خداحافظی آزمون و قوچان نژاد از تیم   ملی گفت : هر دو بازیکن  آمادگی 
کاملی دارند و می توانند توضیح دهند که چرا از فوتبال خداحافظی کرده اند اما فکر می کنم تصمیم گیری هر دو نفر احساسی 
بوده و اگر در لحظه تصمیم نمی گرفتند این اتفاق نمی افتاد. چنین شرایطی هم برای من هم پیش آمده است و در 65 سالگی 
تصمیم گرفتم مربیگری را کنار بگذارم، در حالی که می توانستم تا ۲۰ سال بعد هم کار کنم. مهاجرانی گفت : بدون شک کارلوس 
کی روش مخالف خداحافظی هر دو این بازیکنان است، چرا که آنها را به جام جهانی برده و با وجود انتقادات سردار آزمون را در سه 
بازی متوالی در ترکیب قرار داده است. این نشان می دهد که اعتماد کاملی به این بازیکنان دارد و از عملکرد آنها راضی است. به 
همین دلیل من به خودم اجازه نمی دهم درباره خداحافظی این دو بازیکن صحبت کنم چرا که خودشان این تصمیم را گرفته اند.

باید با سرمربی تیم ملی اتمام حجت شود 

پنجعلی:رفتارکیروشمقابلبرانکوآماتورگونهاست
مشکل کی روش و برانکو نباید جنجالی شود 

مهاجرانی:تصمیمآزمونوقوچاننژاداحساسیاست

امید ابراهیمی رهبر استقلال و تیم ملی است

شفر:الانوقتثباتاستنهتغییرات
سرمربی تیم فوتبال استقلال می گوید باید سطح جسمانی بازیکنان تیمش 

را بالا ببرد. 
به  گزارش  ایسنا، وینفرد شفر ، سرمربی تیم فوتبال استقلال در تمرینروز 
پنجشنبه آبی های پایتخت درباره افزایش تمرینات این تیم به دو نوبت در روز، 
اظهار کرد: ما در دوران آماده سازی قرار داریم. باید سطح بازیکنان را از نظر 
آمادگی جسمانی بالا ببریم و تمرینات را سخت تر کنیم. یک مربی بدنساز خیلی 
خوب از آلمان آوردیم. او به این جا آمده است که به ما کمک کند. او یکسری 
تمرینات خاص و ویژه  را با بازیکنان انجام می دهد تا از مصدومیت احتمالی 
جلوگیری کند و یکسری تمرینات اختصاصی برای هر بازیکنی طراحی می کند. 
ما در دوران تعطیلات برای هر بازیکن برنامه اختصاصی فرستادیم تا از آمادگی 

دور نشود.
او ادامه  داد: امروز بازیکنان با شدت 6۰ تا 7۰ درصد کارها را انجام دادند و 
شما هم دیدید که آمادگی خوبی داشتند. شرایط جسمی و بدنی بازیکنان را 
آنالیز می کنیم و برای هر بازیکن برنامه شخصی تعریف می کنیم که مثلا فرشید 

اسماعیلی با توجه به شرایطش باید این تمرین را انجام دهد.
سرمربی استقلال درباره  اضافه شدن فرشید باقری به تیم اما غیبت چند بازیکن  
در تمرینات این تیم، گفت : فرشید اسماعیلی در جلسه تمرینات اول تیم از ناحیه 
عضلات زیر شکم مشکلاتی داشت. او در حال  حاضر در کلینیک حضور دارد تا 
مشکلش را حل کند. فدراسیون فوتبال نامه ای به باشگاه فرستاده که بازیکنان 
ملی پوش باید 1۴ روز استراحت کنند. باید اجازه دهیم آنها یک هفته  استراحت 

کنند و بعد از آن مذاکراتمان را شروع کنیم.
شفر  افزود: امید ابراهیمی در مسابقات لیگ برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان 
آسیا و جام جهانی بازی کرد و در حال  حاضر می توانیم بگوییم که نه تنها رهبر 
استقلال،  بلکه می توانیم بگوییم رهبر تیم   ملی هم است. حالا که او برگشته باید 
باشگاه با او برای تمدید قرارداد صحبت کند. ما این بازیکنان را لازم داریم چون 
خیلی خیلی برای ما مهم هستند. نمی توانیم اجازه دهیم فرمانده تیم مان در 
زمین نباشد. امیدوارم باشگاه راه حل خوبی برای این موضوع پیدا کند. طبیعی 
است که امید ابراهیمی پیشنهادات دیگری نیز داشته باشد. او استقلال را خیلی 
دوست دارد و امیدوارم در تیم ما بماند. همین طور در مورد مجید حسینی باید  
جلسه برگزار کنیم. او با ما قرارداد دارد اما با پرداخت مبلغ کمی می تواند از تیم 

جدا شود.
سرمربی استقلال در باره وریا غفوری نیز ، اظهار کرد: با وریا غفوری در ارتباط 
هستیم و بعد از این تمرین با دکتر توفیقی صحبت می کنم تا در جریان شرایط 
او قرار بگیرد. باید ببینیم  شرایط  روزبه و مصدومیتش چطور است، چرا که در 
جام جهانی مصدوم شد.  ما از روز یکشنبه تمریناتمان را شروع کردیم و خیلی 

از بازیکنان مان را در اختیار نداریم اما مسئولیت بزرگی در قبال هواداران داریم.
او درباره شایعه تغییر مدیریت در باشگاه استقلال و رفتن رضا افتخاری از این 
تیم، گفت : همیشه گفته ام که شایعات برای من ارزشی ندارد. نمی دانم این 
شایعات را چه کسی در اینستاگرام و رسانه ها مطرح کرده است. ما در یک باشگاه 
فوتبال مشکل جدید نمی خواهیم و نیاز به ثبات داریم. باید با هم برای یک هدف 
تلاش کنیم و آن هم موفقیت است. در 1۰ ماه گذشته که با باشگاه کار کرده ایم 

موفق بودیم و نتیجه  گرفتیم.
شفر درباره اردوی خارجی پیش از فصل تیمش، گفت : امیدوارم به جواب نهایی 
درباره بازی تدارکاتی برسیم. ما به چند جا پیشنهاد داده ایم اما بیش از این نمی 
توانیم صبر کنیم. باید چند بازی دوستانه مقابل تیم های بزرگ داشته باشیم. 
بدون اردوی پیش فصل شانس ما برای موفقیت در فصل پیش رو تا 3۰ درصد 
کاهش می یابد.  استقلال سفیر فوتبال ایران است و الان یک تیم بسیار بسیار 
خوب شده که نه تنها در ایران ،  بلکه در آلمان هم درباره آن صحبت می شود. 
نباید اجازه دهیم این دستاورد خراب شود. شاید حدود 3۰ میلیون هوادار در همه 
جای دنیا داریم، در حال  حاضر به موفقیت های خوبی رسیده ایم اما موفقیت های 
بعدی مهم است.   سرمربی استقلال درباره زمان و مکان اردوی تیمش، گفت : 
شاید دهم، یازدهم و دوازدهم جولای به اردو برویم. دو بازی دوستانه را برگزار 
خواهیم کرد. بازیکنان ملی پوش دیرتر به ما ملحق می شوند. این موضوع در باره 
پرسپولیس و باشگاه های دیگر وجود دارد. بازی های بسیار بسیار سختی در لیگ 
برتر و لیگ قهرمانان آسیا  پیش رو داریم و باید برای این مسابقات آماده شویم. 
می دانید که السد در فصل نقل  و انتقالات با بازیکنان جدیدش قرارداد میلیون 

دلاری می بندد. امیدوارم که همه متوجه منظور من شوند.
شفر در پاسخ به این سوال که روی حرفش درباره حضور تیم امید استقلال در 
سوپر جام ایستاده، گفت : الان مشکل استقلال و پرسپولیس نیست. من این سوال 
را از فدراسیون فوتبال می پرسم. در فاصله بسیار کوتاه پس از پایان جام جهانی 

چرا باید سوپر جام را برگزار کنیم؟
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5 علمیوسلامت

مزایایخوردنماهیرابشناسید
تاکنون از مزایای خوردن ماهی برای سلامتی انسان بسیار شنیده ایم، ماهی را کباب 
کنید، سس بزنید، در فر بپزید یا تفت دهید، تنها به این نکته توجه داشته باشید که باید 

در سبد غذایی خود، خوردن ماهی را بگنجانید. 
یک تحقیق نشان داد که خوردن ماهی یک بار در هفته خطر مرگ قلبی ناگهانی را 

به نصف کاهش   می دهد.
حتما این جمله را شنیده اید »مهم ترین عامل مرگ و میر پس از تصادفات«، آمار مرگ 
بر اثر حمله قلبی و سکته قلبی است. بالا بودن آمار سکته قلبی و بیماری های مربوط به 
قلب به دلیل کمبود امکانات پزشکی نیست، بلکه به دلیل شیوه نادرست زندگی امروزی 
ماست. محققان   می گویند که برای کاهش خطر ابتلا به بیماری    های قلبی، یکی از بهترین 

کارهایی که   می توانید انجام دهید این است که ماهی بخورید.
در یک تحقیق جدید، محققان خطر مرگ ناگهانی ناشی از حمله قلبی را در میان 
پزشکان ایالات متحده آمریکا مورد بررسی قرار دادند. در این مطالعه حدودا یکساله، ۲۰ 
هزار 551 نفر )افراد ۴۰ تا 8۴ ساله( انتخاب شده و رژیم غذایی آنها بررسی شد. در پایان 
آزمایش،133 مرگ ثبت شد که پس از در نظر گرفتن عوامل مختلف مرتبط، محققان 
دریافتند کسانی که حداقل یک بار در هفته ماهی   می خورند خطر مرگ ناگهانی را در 

مقایسه با افرادی که ماهانه کمتر ماهی خورده بودند، 5۲ درصد کاهش   می دهد.
محققان هیچ سود قابل توجهی از خوردن یک نوع خاص ماهی یا مصرف بیش از یکبار 
در هفته نیافتند. آنها همچنین گفتند که خوردن ماهی باعث کاهش تعداد حملات قلبی 

ن  می شود، اما احتمال وقوع چنین حادثه ای را کاهش   می بخشد.
*خوردن ماهی باعث تثبیت ریتم قلب   می شود

ماهی دارای ارزش تغذیه ای بسیار بالایی است و اکثر مواد مغذی مفید و ضروری برای 
انسان را داراست. ولی ویژگی مخصوص ماهی که آن را از سایر مواد غذایی متمایز ساخته 
است، نوع چربی موجود در آن است. ماهی یکی از منابع خوب آهن است. ماده مغذی 
دیگری که در ماهی به مقدار کافی وجود دارد روی است. ماهی از منابع غنی فلوئور است 
که در سلامت و استحکام دندان ها و در پیشگیری و پوسیدگی دندان تاثیر مهمی دارد. 
بعلاوه اینکه از منابع خوب فسفرنیز محسوب می شود. فسفر ماده ای است که همراه با 
کلسیم در سلامت و استحکام استخوان    ها تاثیرمهمی دارد. همچنین حاوی مقدار قابل 

توجهی کلسیم نیز است.
محققان در مطالعه فوق دریافتند که ماهی    های چرب مثل ماهی تن و ماهی آزاد 
مملو از اسیدهای چرب امگا 3 هستند که برای کمک به تنظیم عملکرد قلب و عروق و 

سرکوب ریتم    های خطرناک قلب نقش مهمی دارد.
آریت  می به وضعیتی که قلب بی نظم کار   می کند، اشاره دارد. این وضعیت ممکن 
است ناشی از حرکات بیش از حد سریع  و یا بیش از حد آهسته قلب باشد.اسیدهای 
چرب امگا 3 کمک   می کند تا ماهیچه    های قلب آرام شوند و خطر سکته قلبی را کاهش 

  می دهد.
*امگا ۳ مزایای دیگری دارد

اسیدهای چرب امگا 3 نه تنها برای تقویت عملکرد قلبی عروقی، بلکه برای بهبود 
سلامت عمو  می نیز اهمیت دارد .یک رژیم غذایی مملو از امگا 3، برای سلامت چشم 
بسیار کارساز است. امگا3 با خطر کمتر دژنراسیون ماکولا همراه است که عامل آب 

مروارید، یکی از علل اصلی نابینایی امروز است.
امگا 3 به کاهش مواد شیمیایی التهابی مانند ایکوسانوئید    ها و سیتوکین    ها کمک 

  می کند. التهاب بیش از حد   می تواند منجر به سرطان و بیماری قلبی شود.
این اسید چرب مفید، موجب بهبود عملکرد مغز   می شود. همچنین   می توانند در 
مدیریت اختلالات روانی مانند اسکیزوفرنی، افسردگی و اختلال دوقطبی کمک کند. در 
نهایت، نیز با کاهش خطر ابتلا به سرطان، بیماری روانی و بیماری آلزایمر مرتبط است.

مصرف امگا 3 به کاهش درد مفصلی در افراد مبتلا به آرتریت کمک   می کند. این 
اسید    های چرب همچنین جذب کلسیم را بهبود   می بخشد، منجر به افزایش تراکم 

استخوان و کاهش خطر ابتلا به پوکی استخوان   می شود.
تحقیقات دیگر نشان دهنده فواید سودمند مشابه برای مردان است. تحقیق بزرگ 
دیگری نشان داد که مصرف ماهی به صورت منظم خطر فیبریلاسیون دهلیزی را 

کاهش می دهد. ضربان قلب بی قاعده و سریع، علت اصلی مرگ ناگهانی است.

فوق تخصص بیماری عفونی اطفال عنوان کرد

نکاتیدربارهاسهالواستفراغکودکان
یک  فوق تخصص بیماری عفونی اطفال گفت: بزرگترین وظیفه والدین آن است که 

بیاموزند چگونه علائم کم آبی کودک خود را در زمان اسهال و استفراغ ارزیابی کنند. 
دکتر علیرضا ناطقیان درباره عفونت روده در کودکان در فصل تابستان گفت: در فصل 
گرما معمولا یکی از معضلاتی که کودکان و خصوصا شیرخواران را دچار مشکل می کند 

وقوع انواع مختلفی از بیماری اسهال و استفراغ یا گاستروآنتریت است.
وی با بیان اینکه در بیشتر موارد ابتلا به این بیماری ناشی از عدم رعایت بهداشت و 
بخصوص ناشی از عفونت های ویروسی است، ادامه داد: عواملی که زمینه ساز ابتلا به این 
بیماری می شوند شامل استفاده از پستونک وسرشیشه هایی که خوب شسته و ضدعفونی 
نمی شوند، عدم شست و شوی دست ها در زمان دادن  غذای کودک و رفتارهای غیر 

بهداشتی کودکان به خصوص در خارج از منزل است.
این فوق تخصص بیماری عفونی اطفال با اشاره به اینکه  بیماری اسهال و استفراغ 
عمدتا با دل درد، حالت تهوع و اغلب بی حالی و کم اشتهایی شروع شده و درد شکم 
غالبا وجود دارد، اظهار کرد: در کودکان کوچکتر ممکن است احساس نفق وپرگازی 
روده وجود داشته باشد. همچنین اسهال به شکل های مختلف روی می دهد و می تواند 
اسهال به صورت آبکی با حجم زیاد و یا کمی شل تر از حد طبیعی و با دفعات زیاد باشد.

وی با تاکید براینکه ممکن است گاهی در موارد عفونت های باکتریال روده، کودک 
دچار اسهال خونی شود، خاطرنشان کرد:بزرگ ترین  خطر در بیماری اسهال و استفراغ، 
کم آبی بدن و به هم خوردن تعادل قند خون و املاح بدن است به گونه ای که ممکن 
است بدن دچار آسیب  کلیوی، افت فشارخون یا کاهش قند شده و خطرات ناشی از 

کم آبی بسیار شدید شود.
ناطقیان  با بیان اینکه بزرگترین وظیفه والدین آن است که بیاموزند چگونه علائم 
کم آبی کودک خود را در زمان اسهال و استفراغ ارزیابی کنند، متذکر شد: اگر والدین 
متوجه علائم کم آبی درکودک خود مانند گود رفتن چشم ها، گود رفتن ملاج قدامی، 
خشکی شدید دهان، خشک شدن اشک چشم، چروک افتادن پوست، کاهش حجم 
ادرار، بیحالی و بی رمقی شدید کودک شدند از درمان های خانگی اجتناب و سریعا به 

مراکز درمانی مراجعه کنند.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: در مواردی که اسهال خفیف است می توان با تغذیه 
صحیح شامل حذف مواد قندی و چربی از رژیم غذایی کودک، استفاده از پوره جات 

مناسب و مایعات کافی از جمله سرم خوراکی مشکل وی را برطرف کرد.
وی اضافه کرد: اگر شیرخواری شیری غیر از شیر مادر مصرف می کند، باید حتما درباره 
اینکه آیا طی بیماری گاستروآنتریت نیاز به تغییر شیر وی وجود دارد یا نه  از پزشک 

معالج سوال شود.
این متخصص عفونی اطفال یادآور شد: درصورتی که اسهال بیمار ،خونی یا ادامه دار 
باشد و چنانچه استفراغ کودک با اقدامات ساده کنترل نشود مراجعه والدین به پزشک 

الزامی است.

یک متخصص پوست و مو عنوان کرد

عرقسوزشدنکشالهرانراجدیبگیرید
یک متخصص پوست و مو گفت: برای پیشگیری و درمان سریع عرق سوز شدن بهتر 
است هر روز پس از رسیدن به خانه بدن خود را با آب شست وشو داده و املاح عرق را 

از بدن بزدایید. 
دکتر زهره نیکبخت درباره عرق سوز شدن گفت: بیشترین نقاط بدن که عرق سوز 
می شوند قسمت بالاتنه است به خصوص روی سینه، پشت گردن و کلا ناحیه پشت 

است.
وی با بیان اینکه شغل افراد در میزان عرق سوزان شدن آنان موثر است، ادامه داد: 
افرادی که به واسطه شغل خود ساعات  بیشتری در محیط گرم یا در معرض آفتاب باشند 

بیش از سایرین مبتلا به عرق سوز شدن بدن می شوند.
این متخصص پوست و مو با بیان اینکه تعداد غدد مترشحه عرق و میزان ترشح این 
غدد در افراد مختلف متفاوت بوده و به همین دلیل برخی افراد بیشتر عرق سوز می شوند، 
اظهار کرد: نوع لباس نیز در عرق سوز شدن موثر است یعنی اگرلباس فرد نایلونی باشد 
احتمال عرق سوز شدن وی بیشتر است، لذا بهتراست افرادی که زمینه عرق سوز شدن 

دارند از لباس نخی استفاده کنند.
وی توصیه کرد که افراد  بعد از رسیدن به خانه حتما  با آب شست وشوی مختصری به 
بدن خود بدهند تا املاح عرق از بدن شان شسته شود و برای اینکار لازم نیست حتما از 
مواد شوینده استفاده کنند، در واقع با شست و شوی سریع عرق می توان نواحی عرق سوز 

شده را درمان کرد.
نیکبخت با بیان اینکه اگر افراد ساعات متمادی مثلا دوازده ساعت در روز دسترسی 
به آب  نداشته باشند دچار درماتیت یا التهاب پوست می شوند،  خاطرنشان کرد: قرمزی، 
سوزش و خارش پوست از علائم التهاب پوست است که افراد با دیدن این علائم حتما 
باید با پزشک مشورت کنند، التهاب پوست با یک درمان ساده قابل درمان است در غیر 

این صورت تبدیل به اگزمای آزاردهنده می شود.
وی با اشاره به عرق سوز شدن ناحیه کشاله ران گفت: معمولا عرق سوز شدن این 
ناحیه همراه با التهاب پوستی است که می تواند قارچ پوستی نیز به آن اضافه شود، لذا 
درصورت عرق سوز شدن این ناحیه حتما باید با پزشک مشورت کرد،  درمان این نوع 

عرق سوز شدن یا  درمان درماتیت و التهاب پوستی یا درماتیت و قارچ است.
این متخصص پوست و مو مراقبت مردم از پوست خود به ویژه در فصل گرما را برای 
پیشگیری از عرق سوز شدن مهم ارزیابی کرد و افزود: در فصل گرما برای پیشگیری از 
عرق سوز شدن بهتر است مردم ساعات طولانی در محیط گرم نباشند، لباس نخی 

بپوشند و تا آنجا که ممکن است در معرض آفتاب قرار نگرفته و در سایه راه بروند.

گذشته از اینکه از عسل به عنوان یک شیرین کننده ی طبیعی استفاده 
می شود، بسیاری از افراد آگاه و پیشگام می دانند که عسل خام، دارای خواص 
دارویی بسیار فراوانی است که می تواند برای بدن فواید زیادی داشته باشد. 

به دلیل اینکه میزان فراوان قند موجود در عسل از هیچ و یا مقدار بسیار 
ناچیزی از آب برخوردار است، می تواند دارای خواص دارویی فراوانی نیز 
باشد. در واقع آب موجود در عسل در یک فرایند اسمزی و به صورت یک 

محلول با غلظت کم به دست می آید.
باکتری ها و سایر میکروب ها که خود به صورت کم غلظت هستند، توانایی 
رشد و زنده ماندن در محیط عسل را ندارند، در حالی که برخی باکتری ها 
می توانند به صورت بذرهای خفته و به غیرفعال در عسل باقی بمانند و 
تا زمانی هم که در این محیط وجود دارند به همان صورت باقی مانده و 
توانایی فعالیت و اثرگذاری ندارند. عسل همچنین حاوی آنتی اکسیدان هایی 
است که می توانند بسیاری از واکنش های شیمیایی بدن همانند آن هایی 
که توسط میکروب ها، سلول های سرطانی و سلول های ایمنی بدن ایجاد 
می شوند و موجب بروز التهاب در بدن شوند را خنثی کنند. همچنین باید 
توجه داشت که آنتی اکسیدان های موجود در عسل می توانند بسیاری از مواد 

سمی شیمیایی موجود در بدن را به صورت بدون ضرر در آورند.
از آنجایی که زنبورها، عسل را برای تغذیه لاروهای خود جمع آوری 
می کنند، این محلول اغلب شامل مواد ضد باکتری و تقویت کننده سیستم 
دفاعی و ایمنی بدن می باشد و حتی ممکن است از اجزاء و بخش های اضافه 
دیگری نیز بهره مند باشد که منحصربه فرد بوده و زنبورها آن ها را از گیاهان 
خاصی برای تهیه عسل جمع آوری کرده اند. این اجزاء خاص معمولًا رنگ 
و طعم خاصی را نیز به عسل خواهند داد، همانند عسل گندم سیاه و عسل 
مانوکا در استرالیا و یا انواع دیگر عسل های با رنگ و طعم خاص که در 

شهرها و کشورهای مختلف دنیا وجود دارند.
در اینجا به برخی از استفاده های دارویی عسل اشاره خواهد شد:

*سرکوب و توقف سرفه
عسل به عنوان یک سرکوب کننده ی قوی و مؤثر سرفه به حساب می آید. 
به نظر می رسد که این ماده به عنوان یک تسکین دهنده عمل می کند، به 
این صورت که یک لایه پوششی را در گلو به وجود آورده و موجب کم کردن 

تحریک پذیری گلو و کاهش رفلکس سرفه می شود.
عسل حتی از دکسترومتروفان که به عنوان یک سرکوب کننده استاندارد 

در داروهای ضد سرفه استفاده می شود نیز عملکرد بهتر و مؤثرتری دارد.
*رفع گلودرد

مخلوط کردن عسل با مقداری محلول )افشره( تازه لیمو و هم زدن آن با 
هم، محلولی را به وجود می آورد که می تواند سبب کاهش گلودرد و کاهش 
تحریک پذیری گلو شود. از این محلول به صورت مداوم و تا رفع گلودرد 

استفاده کنید.
*تقویت انرژی بدن

عسل حاوی گلوکز است که می تواند سبب افزایش سطح انرژی بدن 
شود. در صورت نیاز به افزایش میزان انرژی بدن، کافی است از یک قاشق 

غذاخوری عسل استفاده کنید.
*تقویت سیستم ایمنی بدن

عسل همچنین حاوی عصاره گیاهان با خواص ضد باکتریایی و ضدویروسی 
است. استفاده منظم از یک قاشق عسل و یا یک مخلوط طبیعی حاوی عسل 

می تواند به بدن کمک کند تا از ابتلا به عفونت و ویروس ها در امان بماند.
*تسکین سوزش و ناراحتی معده

استفاده از یک قاشق غذاخوری سرکه سیب و همچنین یک قاشق عسل 
که در یک فنجان آب ولرم مخلوط شده باشند می تواند به عنوان یک راه حل 
مناسب برای کاهش ناراحتی معده و یا کم کردن سوزش معده مورد استفاده 

قرار گیرد.
*درمان سوختگی

از کمی عسل در محل سوختگی استفاده کنید تا به عنوان یک جایگزین 
مناسب برای کرم های ضد سوختگی عمل کند.

*مرهم برای جراحات
عسل درمان قابل اعتمادی برای بهبود جراحت های عفونی به حساب 
می آید. باید در نظر داشته باشید که شما به هیچ وجه نمی توانید از عسل 
برای درمان افرادی که مبتلا به آلرژی های گرده هستند، استفاده کنید. 
خصوصاً اگر زنبورها از همان نوع از گرده هایی که سبب آلرژی آن افراد 

می شوند تغذیه کرده باشند.
حال که با برخی استفاده های دارویی عسل آشنا شدید، بهتر است زین 
پس همیشه مقداری از آن را در خانه داشته باشید تا علاوه بر استفاده از 
فواید فراوان تغذیه ای آن، از راهکارهای متنوع و شیرین آن نیز بهره مند 

گردید.

یک متخصص پوست و مو:

دانههایقرمزرویپوستنگرانکنندهنیست
یک متخصص پوست و مو گفت: ممکن است افراد در سنین مختلف دانه های قرمز 
روی پوست را تجربه کنند که این دانه ها می تواند به دلایل مختلفی رخ دهد اما نکته 

مهم این است که قابل درمان بوده و نشانه ای از بیماری خاصی نیست. 
دکتر محمدعلی نیلفروش زاده با بیان این مطلب افزود: سن، جنس و نوع پوست 
افراد در بررسی ایجاد علل بروز دانه های قرمز موثر است. میزان شیوع این دانه در 
خانم و آقایان تقریبا یکسان است ولی ممکن است علل مختلف باعث افزایش آن 

در برخی از افراد شود.
وی اظهار داشت: یکی از عمده علل ایجاد این دانه ها آکنه است. کلوکون های 
سفید و سیاه، جوش های چرکی و انواع عفونت به ویژه در کودکان می تواند از دیگر 

عوامل ایجاد باشد.
نیلفروش زاده تصریح کرد: آکنه ها بیشتر زمینه ژنتیکی دارند و البته بخشی از آنها 
هم به دلیل اختلال در جوانی ایجاد می شود. نکته مهم درباره آکنه ها این است 
که نباید دستکاری شوند چراکه می توانند روی پوست جا بگذارند، حتما باید مورد 

درمان قرار بگیرد.
این متخصص پوست و مو با اشاره به اثرات اگزما در کودکان ادامه داد: اگزما در 
بچه ها باعث بروز خشکی پوست شده و خارش ایجاد می کند، با خارش پوست اگزما 

به عاملی برای ایجاد دانه های قرمز روی پوست تبدیل می شود.
وی اضافه کرد: در این زمان باید در حمام کردن بچه دقت شود که طولانی نباشد 
و پوست خیلی با شوینده ها تماس نداشته باشد و تنها از شوینده های ملایم استفاده 
شود. ضمن اینکه لباس این افراد باید تمام نخی باشد. در صورت تشدید اگزما نیاز به 

درمان های بیشتر با آنتی بیوتیک های موضعی و خوراکی خواهد بود.
مادزادی  اظهار داشت: خال های  مادرزادی  به خال های  اشاره  با  نیلفروش زاده 
همانژیوم که قابل مشاهده هستند هم می توانند دلیلی برای ایجاد دانه های قرمز 

باشند که البته در برخی افراد زودتر درمان می شوند.

یک متخصص چشم پزشکی:

اختلالدرتولیداشکباعثخشکیچشممیشود
یک متخصص چشم پزشکی گفت: خشکی چشم یک بیماری شایع است که در 

اثر کاهش اشک و ناتوانی آن در حفظ رطوبت چشم، اتفاق میفتد. 
دکتر ناصر محمدی با بیان این مطلب و با اشاره به اینکه اشک به دلایل بسیار 
زیادی می تواند ناکافی باشد، افرود: خشکی چشم ممکن است در صورت ترشح و 

تولید ناکافی اشک یا تولید اشک باکیفیت پایین ایجاد شود.
وی تصریح کرد: خشکی چشم احساس ناخوشایندی است و افرادی که دچار 
خشکی چشم  می شوند ممکن است خارش یا سوزش را تجربه کند. در بعضی از 
شرایط خاص مانند مسافرت با هواپیما، ماندن در یک اتاق تهویه، دوچرخه  سواری 
یا نگاه کردن به مدت چند ساعت به صفحه  نمایش کامپیوتر نیز می تواند خشکی 

چشم را تشدید کند.
محمدی درباره زمان مراجعه به پزشک، اضافه کرد: اگر فرد علائم و نشانه های 
طولانی  مدت خشکی چشم از جمله قرمزی، سوزش، خستگی یا دردناکی چشم  

داشته باشد باید به پزشک مراجعه کند.
این چشم پزشک تصریح کرد: درمان خشکی چشم می تواند باعث آسایش شما 
شود. این درمان ها شامل اصلاح شیوه زندگی و استفاده از قطره های چشمی می باشد. 
به احتمال زیاد برای کنترل علائم خشکی چشم باید این اقدامات را به صورت دائم 

انجام دهید.
وی با تاکید براینکه خشکی چشم مرتبط با برخی از شرایط خاص پزشکی یا 
جراحی لیزری معمولا موقت هستند،  اضافه کرد: با افزایش سن و به ویژه در سن 
بالای 5۰ سال، تولید اشک کاهش می یابد و خشکی چشم در این افراد شایع 

است.
محمدی با بیان اینکه شیوع خشکی چشم با جنسیت در ارتباط نیست، تصریح 
کرد: کمبود اشک در زنان شایع تر است به ویژه اگر تغییرات هورمونی ناشی از 

بارداری، استفاده از قرص های ضدبارداری یا یائسگی را تجربه کنند.

عسل درمانی!

استفاده های دارویی
 از عسل

آمپول زدن برای بسیاری از افراد کاری ناراحت 
کننده است، زیرا این کار با درد و ناراحتی همراه 
نزدیک  آینده  در  گویند  می  محققان  حال  است. 
ریزسوزن هایی تولید خواهند کرد که این مشکل را 

برطرف می کند.
 پژوهشگران دانشگاه اوهایو که این آمپول را تولید 

کرده اند می گویند در طراحی آن از شیوه نیش 
زدن پشه ها الهام گرفته اند. انسان معمولا در زمان 
نیش زده شدن توسط پشه ها هیچ دردی را حس 
نمی کند و پس از پایان کار پشه به علت قرمز شدن 
پوست و خارش ناشی از آن متوجه گزیده شدن می 
شود. محققان این دانشگاه می گویند با الهام گرفتن 
از طبیعت می توان ساده ترین و موثرترین روش ها 
را برای حل مشکلات پیدا کرد و پشه ها هم چندین 
دقیقه وقت را صرف نیش زدن انسان می کنند، بدون 
اینکه باعث ایجاد کمترین میزان درد شوند. بررسی 
ها نشان می دهد توجه به چهار نکته باعث می شود 
پشه ها بدون ایجاد درد قادر به نیش زدن باشند. 
این نکات عبارتند از استفاده از بزاق بی حس کننده 

توسط پشه ها، طراحی دندانه دار نیش پشه، ایجاد 
لرزش محیطی در زمان سوراخ کردن پوست و در 
نهایت استفاده پشه از یک خرطوم دراز با ترکیبی از 

مواد نرم و سخت به منظور مکیدن خون.
مجموعه این عوامل باعث می شود تا سوراخ کردن 
پوست بدن توسط پشه با تنها یک سوم فشار مورد 
نیاز سوزن های مصنوعی ممکن شود و فرد درد 
چندانی را حس نکند. پژوهشگران با توجه به این 
نکات ریزسوزنی تولید کرده اند که شامل دو سوزن 
است و یکی مواد بی حس کننده را به زیر پوست 
تزریق می کند و دیگری برای مکیدن خون به کار 
می رود. البته هنوز زمانی برای عرضه نهایی این 

سوزن خاص مشخص نشده است.

تحویلکالاباخودرویخودرانتولیدآمپولهایبدوندردباالهامازپشه
آزمایشمیشود

سوپرمارکت زنجیره ای در آمریکا با همکاری یک استارت اپ خودروی خودران قصد 
دارد در یک برنامه آزمایشی تحویل کالا به وسیله خودروی خودران را آزمایش کند.

ربات های  اپ  استارت  با همکاری   Krogerای زنجیره  شرکت سوپرمارکت های 
خودکار Nuro  اعلام کرده اند ناوگانی از خودروهای خودران را برای ارسال بسته های 

خرید مشتریان به کار می گیرند.
این خودروی بی سرنشین در پاییز امسال طبق یک برنامه آزمایشی ارسال محموله 
هایی مانند شیر، تخم مرغ و نان را ارسال می کند. البته مکان انجام این آزمایش اعلام 

نشده است.
سوپرمارکت های زنجیره ای کروگر امیدوار است خودروهای بی سرنشین نورو را در 

۲8۰۰ شعبه خود در سراسر آمریکا به کار گیرد.
کمک  با  که  بود  خواهد  آمریکایی  سوپرمارکت  نخستین  کروگر  ترتیب  این  به 

خودروهای خودران کالاها را برای مشتریان ارسال می کند.
مشتریان می توانند کالاهای مورد نیازشان را از طریق یک اپلیکیشن موبایل سفارش 
دهند. پس از ثبت سفارش خودروی خودران مایحتاج مورد نیاز را برای او می آورد. البته 

مشتری باید برای تحویل کالاها حاضر باشد.
خودروی خودران نیز یک ون است که R1 نام گرفته است. این خودرو با گوشه هایی 
منحنی، شبیه یک ظرف غذا است که عرض آن نصف و طول آن دوسوم ابعاد یک 

خودروی تویوتا کرولا است. حداکثر سرعت خودرو ۲5 مایل بر ساعت است.
هنگام خروج خودروی خودران و همچنین در طول مسیر وضعیت آن به مشتری 
 LIDAR اطلاع رسانی می شود. خودروی مذکور مجهز به دوربین، رادار و یک واحد

روی سقف است تا در مسیر حرکت کند.

گجتیکهبویعرقراردیابیمیکند

 شرکت ژاپنی گجتی ساخته که با قرار گرفتن کنار بدن، پس از 1۰ ثانیه به کاربر 
نشان می دهد بدن او بوی عرق می دهد یا خیر.

 یک شرکت ژاپنی گجتی ساخته که می تواند در روزهای گرم و طولانی تابستان بوی 
عرق را ردیابی کند.   این دستگاه یک بازوی تاشو دارد که باید آن را نزدیک منطقه عرق 
کرده از بدن گرفت. 1۰ ثانیه طول می کشد تا گجت بو را حس کند. کاربر کافی است 
دستگاه را روشن کند و حسگر آن را به دست گیرد. در مرحله بعد گجت رتبه ای از 
یک تا 1۰ را نشان می دهد. یک نشان می دهد بوی بدن آزار دهنده نیست و 1۰ بدان 
معناست که فرد باید از عطر یا اسپری استفاده کند. همچنین این گجت به کاربر نشان 
می دهد آیا بیش از اندازه از عطر استفاده کرده است یا خیر. در حقیقت این دستگاه 
شدت بو را می سنجد.  گروه مشتریان هدف این شرکت، افراد ۴۰ تا 5۰ ساله هستند، 
زیرا افراد در این سن نسبت به بوی بدن خود حساس می شوند. این دستگاه چنان 

کوچک است که در جیب جای می گیرد .

 در نظر دارد اجرای پروژه با مشخصات مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی و به صورت یك مرحله ای به شرکت های واجد شرایط 
واگذار نماید.

الف( شرح مختصر کارها:

موضوع 
پروژه

مدت پیمان شهرستانمبلغ برآورد)ریال(
)ماه(

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه )ریال(

تکمیل 
عملیات 

خاکی قطعه 
اول راه 

روستایی 
سرخا بالا 
شهرستان 
بندرعباس

26/821/225/8۳1
بندرعباس

41/۳41/061/292

ب(  محل تأمین اعتبار :اعتبارات ملی-  استانی )اسناد خزانه(
ج( شرایط متقاضی :1  ـ داشتن شخصیت حقوقی۲- توانایی انجام کار بدون پیش پرداخت3-داشتن توانایی ارائه ضمانتنامه بانکی شرکت در 
مناقصه و ضمانتنامه انجام تعهـدات بر اساس آئین نامه جدید و فرم منظم به اسناد مناقصه۴-داشتن رتبه حداقل 5 راه و ترابری و ظرفیت خالی

لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند»ج«فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه حداکثر تا 
تاریخ 97/۴/13 نسبت به واریز مبلغ ۲۰۰/۰۰۰ ریال به حساب درآمدهای عمومی بانك ملی به حساب شماره ۲17۰۰95۴۰9۰۰8 از طریق 
سامانه ستاد ایران اقدام واسنادمناقصه رااز سایت ستاد ایران به آدرسwww.setadiran.irدریافت نمایند، آخرین مهلت تحویل اسنادمناقصه 
ساعت 1۴ روز 97/۴/۲3  و بازگشایی پاکات ساعت1۰ مورخ 97/۴/۲۴ خواهد بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس سایت اینترنتی

www.iets.mporg.irمراجعه نمایید.

اداره كل راه و شهرسازي استان هرمزگان
آگهي مناقصه عمومي شماره  97/39/ر

روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان 

به  مجهز  که  کرده  طراحی  موبایل  برای  محافظی  آلمانی  دانشجوی  یک 
حسگرهای مختلف و 8 نیزه قلاب مانند است و با کمک قلاب ها از آسیب به 
موبایل جلوگیری می کند. یک دانشجوی آلمانی راه حلی برای افرادی یافته که 
 active damping مدام تلفن از دستشان به زمین می افتد. او یک محافظ موبایل
AD(( ساخته که در آن حسگرهای مختلف تعبیه شده و مجهز به 8 نیزه قلاب 
مانند است. این حسگرها می توانند به طور خودکار افتادن موبایل را ردیابی کنند و 

سپس با کمک نیزه ها از برخورد آن با زمین جلوگیری کنند.
آلمان اختراع خود را  از دانشجویان دانشگاه Aalen در  فیلیپ فرنزل، یکی 
»ایربگی برای موبایل های هوشمند« می نامد. هرگوشه این محافظ دو نیزه دارد. 
البته در حال حاضر  مشخص نیست چه اقدامتی برای اجتناب از فعال سازی 
تصادفی محافظ به کار گرفته شده است. پس از آنکه موبایل  به زمین افتاد، کاربر 

می تواند به راحتی نیزه ها را درون محافظ تا کند.

محافظیکهباحسگرو۸نیزهازموبایلشمامحافظتمیکند!
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استاندار قم: 

راهیجزتقویتبخشخصوصیبرایداشتن
اقتصادیپویانیست

استاندار قم با بیان این که دعواهای سیاسی در چنین شرایطی، راهکار مناسبی برای 
مقابله با توطئه های دشمن نیست گفت: برای داشتن اقتصاد پویا و فعال راهی جز تقویت 

بخش خصوصی نیست. 
سید مهدی صادقی روز پنجشنبه در همایش روز ملی اصناف در سالن همایش های 
اتاق اصناف قم افزود: باید اقتصاد به بخش غیردولتی واگذار شود و دولت نیز نقش حمایتی 
خود را به درستی ایفا کند که در استان قم نیز گام های خوبی برای واگذاری تصدی 
گری برداشته شده است. وی فعال بودن اتاق اصناف استان قم را ضروری دانست و گفت: 
اطمینان راسخ داریم که اتاق اصناف بهتر از دولت می تواند جریان اقتصاد را مدیریت کند.

وی خاطرنشان کرد: نقش اصناف در زمینه توزیع کالا در بازار، نقش مهمی است و با 
همکاری آن ها می توانیم بر مشکلات غلبه کنیم.  صادقی همچنین تلاش دشمنان برای 
ضربه زدن به نظام اسلامی را مورد اشاره قرار داد و گفت: آمریکا به عنوان دشمن شاخص 
ایران اسلامی به دنبال ضربه زدن به نظام جمهوری اسلامی است و ابزار کنونی این کشور 

نیز فشار اقتصادی می باشد.
وی با اشاره به تلاش ها برای افزایش فشارهای بین المللی علیه ایران بیان داشت: پس از 

خروج آمریکا از برجام با وجود تمام پیش بینی ها، کشورمان از برجام خارج نشد.
توافق جامع و نهایی هسته  ای وین با عنوان شناخته شده و رسمی برنامه جامع اقدام 
مشترک یا برجام در راستای توافق جامع بر سر برنامه هسته ای ایران و به دنبال تفاهم 
هسته ای لوزان، روز سه شنبه ۲3 تیر 139۴ در وین اتریش بین ایران، اتحادیه اروپا و گروه 

1+5 )شامل چین، فرانسه، روسیه، انگلستان، آمریکا و آلمان( منعقد شد.
ترامپ رییس جمهوری آمریکا، اردیبهشت ماه امسال خروج آمریکا از توافق نامه هسته 
ایران و 1+5 و بازگرداندن تحریم ها علیه ایران را اعلام کرد. استاندار قم در ادامه، بازار و 
اصناف را از پایه های اقتصادی کشور دانست و با بیان این که انتقاد نسبت به مشکلات 
اقتصادی حق بازاریان است افزود: البته نباید در زمینه اعتراضات اقتصادی رفتارهایی 
انجام شود که هم راستا با اهداف دشمن باشد و باید به آمریکا ثابت کنیم که در خصوص 
ملت ایران اشتباه کرده است. صادقی با اشاره به ضرورت همراهی همه مردم و منتقدان 
با دولت در شرایط کنونی اظهار کرد: انتقادات منتقدان نسبت به دولت قابل احترام و 
پیگیری است؛ اما همه باید وحدت و انسجام را حفظ نموده و در برابر توطئه های دشمن 

متحد و یکدل باشیم.
 

مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب به مشترکین پر مصرف اخطار داد؛

برخوردقانونیباپرمصرفهایآب
مدیر امور شهرهای شرکت آب و فاضلاب با تاکید بر ضرورت بیش از پیش رعایت 
سرانه استاندارد مصرف آب در تمام کاربری ها، از برخورد قانونی با مشترکین پرمصرف 

خبر داد و این اقدام را در راستای تأمین پایدار آب شهر دانست.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم، احمد نکونام دیروز در 
سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه شهر کهک با اشاره به وضعیت منابع آب 
در کشور اظهار داشت: ایران چندین سال است در موقعیت خشکسالی قرار گرفته به 
گونه ای که برخی از شهرهای کشور دچار تنش آبی هستند و این  هشداری است برای 

ما ، که قدر آب را به عنوان یک نعمت بی بدیل بیشتر بدانیم .
وی از آب به عنوان کالای استراتژیک یاد کرد و با بیان اینکه تولید این مایه حیاتی 
به صورت مصنوعی و آزمایشگاهی ممکن نیست، خاطر نشان کرد: اگر از منابعی که 
در اختیار داریم به صورت بهینه استفاده نکنیم، حیات زندگی تمامی موجودات دچار 
چالش شده و این وضعیت برای ما ناگوار خواهد بود. مدیر امور شهرهای شرکت آب و 
فاضلاب استان قم با اشاره به تأکیدات دین مبین اسلام بر اهمیت و تقدس آب گفت: 
ما باید در راستای وظایف دینی و تکالیف شرعی خود نیز به گونه ای از این موهبت الهی 
استفاده کنیم که ضمن مدیریت مصارف خود، از اسراف و تبذیر که در دین  اسلام بسیار 
نکوهش شده ، پرهیز کنیم. وی با توجه به کثرت شغل کشاورزی در بین  نمازگزاران 
بخش کهک، با بیان اینکه بیش از 9۲ درصد منابع آبی کشور در بخش کشاورزی 
مصرف می شود، بر ضرورت افزایش راندمان آب، جلوگیری از آبیاری غرقابی و استفاده 
از روش های جدید در آبیاری بخش کشاورزی نیز تأکید کرد. نکونام در بخش دیگری 
از سخنان خود با بیان اینکه آب شهر کهک از دیرباز از منابع محلی تأمین می شده 
است، ابراز داشت: تا قبل از ورود آب سرشاخه های دز به منابع آبی کهک، آب این شهر 
از دو چاه تأمین می شد که متأسفانه با کاهش نزولات آسمانی میزان آبدهی این چاه ها 
در سال های اخیر به شدت کاهش یافته است. وی کاهش تولید و افزایش مصرف آب 
را نگران کننده دانست و اظهار داشت: امروز بیش از 6۰ درصد نیاز آبی شهر کهک از 
سرشاخه های دز و از فاصله حدود ۴۰۰ کیلومتری استان تأمین می شود که با توجه به 

ضرورت رعایت اصول پدافند غیر عامل ، قابل تأمل است.

رئیس کمیسیون عمران شورای اسلامی شهرقم: 

پاتوقهایشهریدرقماحیاشود
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم با اشاره به محدود بودن 
فضاهای لازم برای رویارویی اجتماعی شهروندان با یکدیگر گفت: پاتوق های شهری قم 

را باید احیاء و بهسازی کنیم. 
روح الله امراللهی عصر چهارشنبه در نخستین میزگرد رسانه ای شهر و شادی در خانه 
مطبوعات قم اظهار داشت: امروز در اکثر کلانشهرها که در حقیقت باید از آنها به عنوان 
کلاف شهرها یاد کرد، فضایی برای سکون، مکث و آرامش مردم وجود ندارد. وی با تاکید 
برضرورت ایجاد این فضاها، افزود: باید با این اقدام زمینه نزدیکی و انسجام اجتماعی افراد 
را فراهم کنیم،چرا که این منسجم بودن منجر به شادابی و نشاط شده و فضایی رویارویی 
اجتماعی را ایجاد می کند. امراللهی با اذعان به از بین رفتن پاتوق های شهری و مکان هایی 
که بواسطه داشتن فضای سبز امکان دورهم نشستن مردم را میسر می کرد، گفت: به عنوان 
نمونه در بخشی از میدان جانبازان این فضا وجود داشت، ولی به علت آسیب رساندن بیش 
از حد درختان، جذابیت خود را از دست داده است. وی با اشاره به اینکه هم اکنون الگویی 
که توسط اعضای شورای پنجم کار می شود، رشته کوه ۲برادران، کوه خضر نبی و کوهستان 
پارک است، افزود: هر چند رویکرد این شورا ایجاد یک مجموعه مفرح و شادی بخش و کاملا 
متناسب با فرهنگ دینی و مذهبی شهر قم است، اما به همه شهروندان با هر سلیقه ای امکان 
شادی کردن را می دهد . امراللهی همچنین با بیان اینکه دربوستان های محلی وشهری قم 
که هر روز برتعداد آنها افزوده می شود، نیز به موضوع شادی نگاه ویژه ای صورت گرفته است، 
گفت: مقوله شادی و شور و نشاط در یک جامعه نباید برهم زننده شئونات عرفی باشد،چون 
نه تنها ایران بلکه در هرکشوری با این مساله برخورد شده و اجازه نداریم، ولنگاری بیان، رفتار 
و پوشاک را به عنوان شادی جا بزنیم. امراللهی درادامه شادی و نشاط موجود درقم را ناکافی 
دانست، و اظهار داشت: نباید از شهری که محور دسترسی آن از سمت عماریاسر که مصوبه 
سال ۴6 بوده و پس از 51 سال هنوز اجرایی نشده و ساختار شبکه و ساختار کالبدی آن نیز 

دچار نقص است، انتظار شرایط بهتر از این را داشت.

رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم:

بایدیکقرارگاهفرهنگیدرقمایجادشود
رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم نیز در این جلسه نداشتن 
یک فرماندهی واحد برای برنامه ریزی و سیاستگذاری فرهنگی را مهمترین معضل این 
شهر دانست و گفت: همان گونه که رهبر معظم انقلاب نیز فرمودند باید یک قرارگاه 
فرهنگی ایجاد شود و برای هر یک از دستگاه های متولی فرهنگ دستورالعمل مشخصی 
را تعیین شود. حسن مالکی نژاد در نخستین میزگرد رسانه ای شهر و شادی در خانه 
مطبوعات قم با بیان اینکه شورای اسلامی شهر مسئولیت همه امور مرتبط با مدیریت 
شهری بر عهده ندارد، گفت: درحد توان و بضاعت خود برای اقشارمختلف از جمله دانش 
آموزان، جوانان و بانوان زیرساخت های لازم برای ایجاد یک شهر شاد ایجاد خواهد شد. 
وی بااشاره به فراهم شدن مقدمات شهر بازی معارفی والغدیر، افزود: قرارداد ساخت 
شهربازی الغدیر با پیمانکارمربوطه منعقد،و عملیات اجرایی آن آغاز شده وشهربازی معارفی 
نیز باهمکاری مشترک شهرداری و موسسه فرهنگی تبیان در بلوار پیامبر اعظم )ص( در 
حال احداث است . مالکی نژاد با اشاره به در دست احداث بودن هشت بوستان بانوان در قم 
از مجهز بودن این بوستان ها به پیست دوچرخه سواری خبر داد، و گفت: علاوه بر بوستان 
های بانوان، پیست دوچرخه سواری برای مجموعه خضر نبی و کوهستان پارک قم نیز 
پیش بینی شده است. وی با تاکید بر اینکه شورا با رویکرد گردشگری و جذب توریسم 
توسعه شهر را پیگیری می کند، افزود: ایجاد جاذبه های گردشگری در کنار ظرفیت های 
مذهبی قم برای بالا بردن مدت اقامت زائر و مسافر ضروری است، از این رو طرح بوم گردی 

ویژه زائران و ساکنان شهر قم در ایام نوروز 97 اجرا شد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  خبرداد

تجهیزکارگاهحفاریتونلقطارسریعالسیر
تهرانقماصفهان

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: به زودی کارگاه حفاری تونل قطار سریع السیر 
تهران قم اصفهان در محدوده شهر قم فعالیت خود را آغاز می کند.

حسن صبوری با بیان اینکه کار مطالعاتی این طرح بزرگ تمام شده است افزود: قطار 
سریع السیر در محدوده قم به صورت تونلی و سطحی ساخته می شود که کار تجهیز 
کارگاه حفاری تونل به زودی انجام می شود. وی اعتبار پیش بینی شده برای محدوده 
قم را ۲هزار و 5۰۰میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: این اعتبار با همکاری سرمایه گذار 
داخلی و خارجی تامین می شود. صبوری با اشاره به اینکه این طرح در محدوده قم 
حدود 6۰کیلومتر خطر ریل دارد خاطرنشان کرد: قرار است ایستگاه قم به صورت هاب 
مسافربری طراحی شود به طوری که مسافران پس از پیاده شدن بتوانند از قطار شهری 

قم استفاده کنند.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  تاکید کرد

ضرورتکاهشقیمتتمامشدهتولیدکالا
دراستانقم

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم کاهش قیمت تمام شده تولید کالا 
در استان قم را ضروری دانستگفت : اتحادیه های صنفی باید در مساله آموزش ورود کنند 
و آن ها را در این زمینه مورد حمایت قرار می دهیم. محمود سیجانی ظهر روزپنجشنبه  
در همایش روز ملی اصناف در سالن همایش اتاق استان قم با اشاره به نقش اصناف در 
کشور اظهار کرد: اصناف در موقعیت های مختلف همچون دوران انقلاب، دفاع مقدس و 
وقوع بحران هایی همچون زلزله نقش تاثیرگذاری داشتند. وی با بیان اینکه از نقش اصناف 
استان قم برای ترویج مصرف کالای ایرانی حمایت می کنیم ادامه داد: اصناف استان قم 
در خط مقدم جبهه اقتصادی استان قرار دارند و آن ها حلقه وصل بین تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان هستند. رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: اصناف با 
نقش آفرینی خود در امنیت و آرامش کشور تاثیر دارند، اصناف استان قم در مناسبت هایی 
همچون ایام نوروز با توجه زیارتی بودن استان، در تامین ارزاق مردم و زائران نقش ایفا 
کردند. سیجانی وظیفه سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم را حمایت از اصناف 
استان دانست و تصریح کرد: در استان قم با مصوبه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، 
کارگروه حمایت از کالای داخلی تشکیل شده است. وی ادامه داد: اصناف استان قم باید 
به دنبال کارآمدسازی و به روز کردن خود باشند، سال گذشته فرصتی برای بازسازی و 
نوسازی اصناف استان فراهم شد، اما استقبال از این طرح کم بود. رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان قم افزود: 6۰ درصد از واحدهای صنفی استان توزیعی و باقی این 
واحدها، تولیدی هستند، واحدهای توزیعی می توانند در ترویج مصرف کالای داخلی نقش 
ایفا کنند و مشوق هایی را برای این واحدها در نظر گرفتیم. سیجانی با اشاره به تبلیغات 
برای واحدهای صنفی استان قم اظهار کرد: به واحدهایی که در زمینه ترویج مصرف کالای 
داخلی فعالیت داشته باشند، در زمینه تبلیغات کمک می کنیم. وی ادامه داد: ساماندهی 
واحدهای صنفی بدون پروانه کسب جزو برنامه های سازمان صنعت، معدن و تجارت 
استان قم با همکاری اتاق اصناف و اتحادیه های صنفی است، سال گذشته پنج هزار 
واحد صنفی بدون پروانه را شناسایی کردیم که سه هزار و 5۰۰ واحد ساماندهی شدند، 
واحدهای صنفی بدون پروانه کسب رقابت منفی ایجاد می کنند. رئیس سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان قم افزود: برای اجرای درست قانون مالیات بر ارزش افزوده، باید 
صندوق های فروش مکانیزه در واحدهای صنفی استقرار پیدا کند. سیجانی کاهش 
قیمت تمام شده تولید کالا در استان قم را ضروری دانست و تصریح کرد: اتحادیه های 
صنفی باید در مساله آموزش ورود کنند و آن ها را در این زمینه مورد حمایت قرار 
می دهیم. وی ادامه داد: اصناف استان قم باید به صورت خودجوش از عرضه کالای 
قاچاق خودداری کنند، این مساله ایجاد اشتغال را برای جوانان استان به دنبال دارد. 
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم در پایان خاطرنشان کرد: از سال 
آینده در کنار تقدیر از اتحادیه های موفق در خصوص اتحادیه های ناموفق و ضعیف در 

کمیسیون نظارت تصمیم گیری خواهیم کرد.
 

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم:

واحدهایصنفیبدونپروانهدرقم
ساماندهیشدند

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: ساماندهی واحدهای 
صنفی بدون پروانه در استان در سال گذشته صورت گرفت و این ساماندهی ادامه دارد.

مهرداد غضنفری ظهر روزپنجشنبه  در همایش روز ملی اصناف در سالن همایش 
اتاق استان قم با اشاره به وضعیت اقتصادی کشور اظهار کرد: اکنون در شرایط خاص 
اقتصادی قرار داریم، البته کشورمان شرایط اقتصادی سخت تر از این را هم در گذشته 
تجربه کرده است. وی ادامه داد: اتاق اصناف با توجه به موقعیت اقتصادی و اجتماعی 
خود نقش موثری در ایجاد آرامش در جامعه دارد، قوی ترین نهاد مدنی کشور، اتاق 
اصناف است و 17 درصد از اقتصاد کشور در اختیار اصناف است. معاون هماهنگی امور 
اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم افزود: از اصناف انتظار داریم که همانند دوران 
دفاع مقدس به آرامش بخشی در کشور تلاش کنند و این مساله را در استان قم شاهد 
هستیم. غضنفری با اشاره به نقش اتاق اصناف در یکپارچگی اقتصاد اظهار کرد: اتاق 
اصناف، اتاق بازرگانی و اتاق تعاون می توانند که در یکپارچگی اقتصاد نقش ایفا کنند 
و در این مساله در استان قم ضعف داریم. وی ادامه داد: واگذاری زمین به اتاق اصناف 
استان قم برای احداث ساختمان جدید نیاز به کار کارشناسی دارد. معاون هماهنگی 
امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم افزود: ساماندهی واحدهای صنفی بدون 
پروانه در استان در سال گذشته صورت گرفت و این ساماندهی ادامه دارد، همچنین 
باید به دنبال انتقال واحدهای صنفی مزاحم به خارج از شهر باشیم و به دنبال تجمیع 
اتحادیه های صنفی دارای هم پوشانی باشیم. غضنفری در پایان استان قم را دارای 
ظرفیت بالایی دانست و خاطرنشان کرد: اگر به این ظرفیت ها توجه کنیم، نیازمند 
کمک از خارج استان برای توسعه قم نخواهیم بود و می توانیم که شاهد توسعه بیش از 

پیش استان قم در عرصه های اقتصادی باشیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم  اعلام کرد

کاهش4درصدیمصرفآبدراستانقم
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم گفت: مصرف آب استان در سه ماهه 

نخست سال جاری، چهار درصد نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرد.
علی جان صادق پور با اشاره به وضعیت مصرف آب در استان قم اظهار کرد: امسال با 
وجود افزایش  تعداد مشترکان شرکت آب و فاضلاب استان، مصرف آب استان قم در 
سه ماهه نخست سال جاری، چهار درصد نسبت به سال گذشته کاهش پیدا کرد که 
ناشی از خنکی آب و کارهای فرهنگی بود. وی با بیان اینکه از ابتدای امسال تاکنون 
۲5 میلیون مترمکعب آب در استان قم مصرف شد ادامه داد: از تولیدکنندگان داخلی 
در شرکت آب و فاضلاب استان قم حمایت می کنیم تا آن ها بتوانند اجناس موردنیاز 
برای این شرکت را تامین کنند، به تولیدکنندگان داخلی پرداخت به موقع داریم تا برای 
تولید آن ها مشکلی به وجود نیاید. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم افزود: در 
گذشته بخش هایی از شهر قم با کمبود فشار آب مواجه بودند که با تکمیل رینگ غربی 
و شرقی آب، این مشکل برطرف شد، به بحث پدافند غیرعامل و بحران توجه کردیم، 
سامانه دوم آب شیرین کن در شهر قم حفظ شده است تا در صورت وقوع بحران از 
آن استفاده شود. صادق پور تمام تاسیسات شرکت آب و فاضلاب استان قم را مجهز به 
مولدهای برق اضطراری دانست و تصریح کرد: در صورت قطع برق خدمات شرکت آب 
ارائه می شود و سوخت مورد نیاز پیش بینی شده است و چهار ژنراتور سیار برای جابه 
جایی در نقاط مختلف داریم. وی در پایان خاطرنشان کرد: با استفاده از آب شرب در 
بوستان های شهر قم مخالفت داریم، به دنبال امضای تفاهم نامه ای با شهرداری هستیم 
تا آب بوستان ها از پساب فاضلاب تامین شود، همچنین به دنبال استفاده از پساب 

فاضلاب برای آبیاری فضای سبز دانشگاه قم هم هستیم.

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد

سرقتنافرجامسارقانطلافروشیدرقم
رئیس پلیس آگاهی استان از سرقت نافرجام سارقان طلافروشی خبر داد و گفت: دو 
نفر سارق طلافروشی که با آدم ربایی قصد اجرایی کردن نقشه شوم خود را داشتند، 

توسط ماموران پلیس آگاهی استان دستگیر شدند. 
سرهنگ احمد کرمی اظهار داشت: در پی وقوع یک فقره سرقت طلافروشی در استان، 
موجب شد تا شناسایي و دستگیري سارق یا سارقان احتمالی با جدیت در دستور کار 
کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گیرد. وی افزود: با انجام یکسری تحقیقات پلیسی 
محل اختفاء یکی از متهمان شناسایی و ماموران بلافاصله در یک عملیات غافلگیرانه وی را 
دستگیر کردند. سرهنگ کرمی ادامه داد: متهم با ارائه دلایل و مستندات، به نقشه کشیدن 
و طراحی آدم ربایی و سرقت از طلافروشی به همراه 3 نفر از همدستان خود اعتراف کرد. 
رئیس پلیس آگاهی استان اضافه کرد: سارقان پس از مراجعه به طلافروشی در حالی که 
قصد سرقت را داشتند با مشکوک شدن همسایگان به آنها سریعاً از محل متواری شدند. 
وی بیان داشت: کارآگاهان در ادامه موفق شدند مخفیگاه یکی دیگر از سارقان را شناسایی 
و بلافاصله در یک اقدام ضربتی وی را دستگیر که در این رابطه مشخص شد متهم دارای 
دو فقره سابقه نگهداری مواد مخدر و اخلال در نظم عمومی می باشد. سرهنگ کرمی 
خاطرنشان کرد: تلاش کارآگاهان پلیس آگاهی استان برای شناسایی دو نفر دیگر از 
متهمان متواری که در نقشه آدم ربایی مشارکت داشتند، همچنان ادامه دارد. رئیس پلیس 
آگاهی استان ابراز داشت: سارقان به انضمام پرونده تشکیل شده به مرجع قضائی استان 

معرفی و پس از صدور قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.
 

رئیس پلیس فتا استان قم هشدارداد

مردممراقبکلاهبرداریحوالههایجعلی
درفضایمجازیباشند

رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات استان با توجه به افزایش قیمت تعدادي 
از اجناس و کالاهاي سرمایه ای از مردم خواست تا هشدارهای پلیسی در خصوص سوء 
استفاده کلاهبرداران را جدی بگیرند.   علی موالی اظهار کرد: با توجه به نوسانات اخیر 
قیمت بازارهایی نظیر خودرو و سکه، کلاهبرداران و افراد سود جو در فضای مجازی و 
شبکه های اجتماعی اقدام به انتشار آگهی فروش حواله های جعلی می کنند که بایستی 
مردم در این خصوص هوشیاری لازم را داشته باشند. وی ادامه داد: این افراد با قرار 
دادن آگهی های ویژه فروش با شرایط پرداخت اعتباری و کمتر از قیمت بازار اقدام به 
تبلیغات گسترده در فضای مجازی کرده و با شیوه های خاصی مبالغ هنگفتی را از 
خریداران کلاهبرداری کرده و بعد از واریز وجه توسط خریداران و پیگیری برای تحویل 

آن، پاسخی دریافت نمی کنند و با عدم تحویل کالا مواجه می شوند. 

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم :

انتظار مردم برخورد قاطع با مخلان اقتصادی است 
خطیب جمعه قم، با تاکید بر ضرورت اقدام 
با مخلان  قضائیه  قوه  و  قاطع دولت  و  سریع 
اقتصادی کشور گفت: انتظار مردم ایجاد امنیت 
برای کسب و کار، نظارت و نیز برخورد قاطع، 
نابسامان  وضعیت  به  نسبت  سریع  و  عملی 

اقتصادی است. 
در  بوشهری  حسینی  هاشم  سید  الله  آیت 
خطبه های نماز جمعه این هفته قم در مصلای 
قدس این شهر، با تاکید بر اینکه سوء استفاده 
عده ای از اعتراض مردم نسبت به برخی گرانی 
ها نباید مانع از پیگیری مطالبات به حق آنها 
شود افزود: بازاریان در طول انقلاب، پشتیبان 
انقلاب بوده و هستند و نباید اجازه زمینه سازی 
برای نارضایتی آنان فراهم شود و یا اینکه برخی 
اشرار آنها را تهدید به بستن مغازه های خود 

کنند.
وی با تاکید بر اینکه انتظار مردم از قوه قضائیه 
اقدام علمی و به موقع است ادامه داد: تاخیر 
در برخورد با این نابسامانی ها و مخلان فضای 
اقتصادی کشور، ارزش اقدام قوه قضائیه را از بین 
می برد و انتظار مردم این است که آنها بر اساس 
معیارهای شرعی و دینی با این مخلان امنیت 

اقتصادی کشور با سرعت برخورد کند.
قوه  هفته  گرامیداشت  با  قم  خطیب جمعه 
می  تصور  ایران  ملت  دشمنان  گفت:  قضائیه 
کردند با ترور و شهادت بزرگان این ملت، این 
انقلاب به نابودی و شکست کشیده می شود ولی 
این شهادت ها نشان داد که با فشار آمریکا و 
ایادی آن، ایستادگی و مقاومت ملت بزرگ ایران 

افزوده می شود.
تقدیراز  ضمن  بوشهری،  حسینی  الله  آیت 
قوه  کرد:  تاکید  قضائیه  قوه  مخلصانه  تلاش 
قضائیه باید همواره پیشگام در دفاع از حق و 

عدالت و پناهگاه امن مظلومان باشد.
وی با تاکید بر اینکه وضع ارز، سکه و نقدینگی 
مردم نیاز به بررسی جدی و سریع دولت دارد 
گفت: خواست و مطالبه مردم ساماندهی این 
وضعیت نابسامان است و باید با اقدام فوری و 
موثر این بهانه را از دست دشمن برای ایجاد 

ناآرامی در کشور بیرون آورد.

خطیب جمعه قم، تبدیل نقاط قوت نظام به 
نقطه ضعف را از جمله اهداف دشمنان دانست 
از جمله  ای،  هسته  و  موشکی  توان  گفت:  و 
ابزارهای اقتدار کشور است به گونه ای که امروز 
بازدارندگی  قدرتمند  ابزار  به  موشکی  قدرت 
کشور تبدیل شده ولی متاسفانه برخی ناآگاهانه 
در داخل حرف دشمن را تکرار کرده و به دنبال 
اسلامی  جمهوری  اقتدار  نقطه  این  تضعیف 

هستند.
وی تاکید کرد: همانطور که کارگزاران دولت 
باید برای حل مشکلات اقتصادی کشور تلاش 
کنند، مردم نیز باید نسبت به توطئه دشمنان 

آگاهی و هوشیاری خود را حفظ نمایند.
آیت الله حسینی بوشهری با تاکید بر اینکه 
کشور در یک آزمون و امتحان بزرگ قرار دارد 
ادامه داد: ملت ایران ۴۰ سال است که از این 
از  بارنیز  توطئه ها سربلند بیرون آمده و این 
بیرون  سربلندی  با  دشمن  اقتصادی  توطئه 

خواهد آمد.
وی در ادامه با اشاره به تجلیل از مقاومت و 
ایستادگی ملت یمن در برابر متجاوزان خارجی 
گفت: ائتلاف ضد یمن در تلاش برای تصرف 

بندر الحدیده است ولی مردم مقاوم و آب دیده 
یمن با قامت استوار در برابر دشن ایستاده اند و 
مقاومت خود را پیامی برای کل منطقه می داند.
خطیب جمعه قم همچنین با اشاره به هفته 
پرونده  گفت:  آمریکایی  بشر  حقوق  افشای 
جنایات آمریکا به قدری سیاه است که با دانستن 
این پیشینه از جرم و جنایت ادعای دایه دل 
سوزتر از مادری مقامات این کشور برای ملت 

ایران باور کردنی نیست.
وی تازه ترین نقض حقوق بشر آمریکایی را 
جدا کردن کودکان مهاجر از مادران آنها دانست 
و گفت: جدا کردن کودکان از مادرانشان و زندانی 
کردن آنها در قفس های آهنی نشان دهنده اوج 
وحشی گری آمریکایی است که ادعای حقوق 

بشری دارد.
آیت الله حسینی بوشهری تاکید کرد: حقیقتا 
هر جایی که اسم آمریکا می آید سزاوار نفرین 

و مرگ است.
سالروز  مناسبت  به  تیرماه  هفتم  تا  یکم  از 
و  بهشتی)ره(  شهید  دکتر  الله  آیت  شهادت 
جمعی از یاران انقلاب اسلامی و امام خمینی)ره( 
به عنوان هفته قوه قضائیه نامگذاری شده است.

رییس کل دادگستری استان قم گفت: در امر قضا باید مسائل شرعی ،عرفی 
و قانونی رعایت شود تا در پیشگاه خداوند جوابی برای گفتن داشت ،در این 

کار باید خیلی احتیاط کرد زیرا سر و کار با جان،مال و عرض مردم است
حجت الاسلام خلیلی در دیدار فرمانده انتظامی استان قم اظهار داشت:  با 
توجه به تبلیغات وسیعی که علیه نظام اسلامی می شود، بحث اعتماد سازی 
و جلب اعتماد مردم مقوله بسیار مهمی است ،اکنون یک هجمه سنگینی 
نسبت به اعتقادات و دین مردم  در حال انجام است و دشمن به دنبال دور 
کردن مردم از اعتقادات معنوی ،اصیل و سنتی آن هاست،در کنار کمبودها و 

فشارها، به اعتقادات مردم ضربات بسیاری وارد می شود .
 به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، وی ابراز داشت: اکنون دستگاه 
قضائی با هجمه سنگینی مواجه است خصوصاً غفلت کنندگان داخلی و سعی 

در نارکارآمد جلوه دادن این دستگاه دارند.
وی ادامه داد: کار انتظامی و قضائی هردو  بسیار سخت است،از طرفی 
باید صلابت و اقتدار داشت و از طرفی دیگر نباید حقی از مردم ضایع 

شود،ملموس و محسوس کردن عدالت بسیار مشکل است.
رییس کل دادگستری استان قم تصریح کرد: در امر قضا باید مسائل شرعی 
،عرفی و قانونی رعایت شود تا در پیشگاه خداوند جوابی برای گفتن داشت ،در 
این کار باید خیلی احتیاط کرد زیرا سر و کار با جان،مال و عرض مردم است .

تعامل و هم اندیشی پلیس و دستگاه قضائی امنیت ساز است
فرمانده انتظامی استان قم نیز در این دیدار گفت: تعامل و هم اندیشی 

پلیس و دستگاه قضائی امنیت ساز است . 
سردار  کاظم مجتبایی اظهار داشت:  هفته قوه قضائیه فرصتی را در پیش 
روی ما قرار داده تا بتوانیم از فعالیت های کارکنان دستگاه قضائی قدرشناسی 
و آمادگی خود را برای همکاری و ادامه این مسیر سخت و سنگین اعلام 

کنیم.
وی افزود: کار دستگاه قضائی و دادگستری کار بسیار سختی است گرچه 
ممکن است به نظر خیلی ها ساده باشد اما انسان هایی که آخرت گرا هستند 

می دانند که این کار چقدر حساس و مهم است.
سردار مجتبایی ادامه داد: در سطح استان قم زمینه های تحقق عدالت و 
تامین امنیت و جلب اعتماد مردم نسبت به نظام و مسئولان به خوبی فراهم 
است،گرچه با جایگاهی که مدنظر و در شأن شهر کریمه اهل بیت)ع( است 
فاصله داریم اما تمام تلاش خود را انجام می دهیم که با برنامه ریزی و اجرای 

طرح های مختلف ،امنیت مطلوب را محقق سازیم.
وی اضافه کرد: آمارها حاکی است در جرایم خشن و مهم و جرایمی که 
ارکان امنیت را به خطر می اندازد ،شاهد کاهش چشمگیری هستیم و این 

نشان دهنده موفقیت پلیس و دستگاه قضائی است.
 فرمانده انتظامی استان بیان داشت: در سرقت خرد افزایش داریم که 
بخش عمده ای از آن ناشی از مشکلات اقتصادی و شرایط خاص اجتماعی 
و فرهنگی است که در سطح جامعه وجود دارد و سهم دستگاه های امنیتی 
در این زمینه خیلی کم بوده و نتایج نظرسنجی ها نسبت به اعتماد مردم به 

پلیس و دستگاه قضا بسیار امیدوار کننده  است.

رییس کل دادگستری استان قم  دردیدار سردار مجتبایی:

بایدمسائلشرعی،عرفیوقانونیدرامرقضارعایتشود

فرمانده انتظامی استان قم :

جرایماقتصادیدرصدرجرایماینترنتیاست
فرمانده انتظامی استان قم گفت: جرایم اقتصادی 
در صدر جرایم اینترنتی است و آمار نگران کننده ای 

دارد. 
سردار  کاظم مجتبایی در بازدید از پلیس فضای 
تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی استان، 
اظهار داشت: فضای سایبری حوزه ای است که روز 
به روز سهم خودش را گسترش می دهد و این امر 
به خاطر تعاملی است که با قشرهای مختلف ایجاد 
کرده و توسعه داده است. وی افزود: مجرمان نیز از این 
نسبت و وابستگی که بین مردم و این فضا ایجاد شده، 
سوءاستفاده می کنند، بنابراین نقش پلیس فتا برای 
شناسایی و کنترل مجرمان که در حوزه های مختلف 
اعم از اجتماعی،اخلاقی و اقتصادی در حال فعالیت 

هستند، نقش بسیار موثری است.
*کشف  94 درصد جرائم اینترنتی

سال  اول  ماهه  در 3  داد:  ادامه  مجتبایی  سردار 
اقدامات  فضا  این  در  افرادی که  از  نفر  جاری، ۴۲ 
مجرمانه انجام دادند شناسایی و دستگیر شدند و 
قدرت کشف این پلیس نسبت به سال گذشته، 9۴ 
انتظامی استان اضافه  .فرمانده  افزایش دارد  درصد 
کرد: 9۴ درصد از کسانی که دستگیر شده اند، جرم 
اولی هستند، پلیس به دنبال این است که با همکاری 
سایر بخش هاییش که در سطح استان می توانند 
نسبت به افزایش هوشیاری مردم و پیشگیری از فریب 
خوردن افراد اقدام کنند، پیش برود و یک هماورد 
تعریف شده ای را برای کنترل اقدامات مجرمانه در 

این فضا به وجود آورد.
وی بیان داشت: آنچه که برای پلیس مهم است این 
است که بتواند سهم خودش را برای کنترل و مدیریت 
این فضا ایفا کند که  خوشبختانه موفقیت های خوبی 

نیز در این زمینه کسب کرده ایم.
سردار مجتبایی تصریح کرد: امیدوارم با هوشیاری 
و همراهی مردم و همآوردی سایر دستگاه ها بتوان 
نقش پلیس را فعال تر کرد،متاسفانه بیشترین سهم 
جرایم در فضای مجازی و اینترنتی در زمینه اقتصادی 
جرایم  افزایش  درصد  حدود ۴۰۰  در  یعنی  است 
اینترنتی در حوزه اقتصادی داریم که این آمار بسیار 

نگران کننده است و مردم نیز باید بیشتر هوشیار 
باشند.

*جرایم خشن در قم کنترل شده است
فرمانده انتظامی استان قم همچنین در دیدار با 
دادستان قم، رسالت اصلی پلیس و دستگاه قضایی را 

تامین امنیت و تحقق عدالت دانست. 
بسیار  کار  عدالت  تحقق  داشت:  اظهار  مجتبایی 
سخت و سنگینی است، مسئولیت و ماموریت های 
دستگاه های مختلف اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و 
فرهنگی تعریف شده است اما حساسیت هیچکدام 
به اندازه تامین امنیت و تحقق عدالت نیست و نمی 
تواند با آن رقابت کند، محور و پایه تمامی فعالیت ها 

و عملکرد ها در کشور، امنیت است.
وی گفت: در نظام مقدس جمهوری اسلامی، امنیت 
و تحقق عدالت برای عامه مردم است و از قوی ترین 
افراد تا ضعیف ترین آن ها در مدار و گسترده عدالت 

ورزی قرار می گیرند و این کار بسیار سختی است.
وی ادامه داد: خوشبختانه با مدل فکری که در رابطه 
با تامین امنیت فراگیر در استان قم وجود دارد برغم 
برخی چالش ها در مورد سرقت های خرد، با درایت 
و اقتدار دستگاه قضایی و پلیس قم، جرایم خشن و 
مهم کنترل شده و رضایتمندی مردم در حد مطلوبی 

قرار دارد.
* دستگاه قضایی با ساختارشکنان، قاطعانه 

برخورد می کند
دیدار   این  در  نیز  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
گفت : در استان قم دستاوردها و نتایج بسیار خوبی 
در راستای رسیدن به امنیت حاصل شده است که به 
طور حتم این دستاوردها به لحاظ گستردگی مصادیق 
آن به وسیله یک نهاد یا یک شخص کسب نشده بلکه 
در نتیجه تعاملات، هم اندیشی و هم افزایی دستگاه 

های امنیتی، قضایی و انتظامی به دست آمده است.
ایجاد  کاهه گفت: دستگاه قضایی ضمن مطالبه 
امنیت، از پلیس حمایت قضایی می کند و در برخورد 
با کسانی که قانون گریزند و ساختارشکنانه رفتار 
ای  قاطع خواهد داشت و لحظه  برخورد  می کنند 
درنگ و تامل نخواهد کرد و امیدوارم این امنیت و 

آرامش را بیش از گذشته به مردم اهدا کنیم .
وی ابراز کرد: امنیت در استان قم نسبت به سایر 
استان های کشور از وضعیت بهتری برخوردار است 
که بخش عظیمی از آن به تعاملات و هم اندیشی 
بین نیروی انتظامی و دستگاه قضایی برمی گردد و 
قسمتی نیز مربوط به تفکرات و اندیشه های دینی و 
انقلابی مردم قم است و جا دارد از این مردم انقلابی، 
هوشیار و همیشه در صحنه به خاطر تحقق امنیت 

پایدار تشکر کنم.
دادستان قم اظهار داشت: طبق آمارهای موجود در 
تشکیلات قضایی، برغم توطئه سازی ها و سیاه نمایی 
های برخی افراد سودجو و فرصت طلب، آمار جرایم 
خشن بسیار کاهش پیدا کرده و این جای تقدیر و 

تشکر دارد.





 در نظر دارد اجرای پروژه با مشخصات مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی و به صورت یك مرحله ای به شرکت های واجد شرایط 
واگذار نماید.

الف( شرح مختصر کارها:

موضوع 
پروژه

مدت پیمان مبلغ برآورد)ریال(
)ماه(

مبلغ تضمین شرکت 
در مناقصه )ریال(

تکمیل 
عملیات 

خاکی قطعه 
اول راه 

روستایی 
سرخا بالا 
شهرستان 
بندرعباس

26/821/225/8۳141/۳41/061/292

ب(  محل تأمین اعتبار :اعتبارات ملی-  استانی )اسناد خزانه(
ج( شرایط متقاضی :1  ـ داشتن شخصیت حقوقی۲- توانایی انجام کار بدون پیش پرداخت3-داشتن توانایی ارائه ضمانتنامه بانکی شرکت در 
مناقصه و ضمانتنامه انجام تعهـدات بر اساس آئین نامه جدید و فرم منظم به اسناد مناقصه۴-داشتن رتبه حداقل 5 راه و ترابری و ظرفیت خالی

لذا متقاضیانی که دارای شرایط مذکور در بند»ج«فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت دریافت اسناد مناقصه حداکثر تا 
تاریخ 97/۴/13 نسبت به واریز مبلغ ۲۰۰/۰۰۰ ریال به حساب درآمدهای عمومی بانك ملی به حساب شماره ۲17۰۰95۴۰9۰۰8 از طریق 
سامانه ستاد ایران اقدام واسنادمناقصه رااز سایت ستاد ایران به آدرسwww.setadiran.irدریافت نمایند، آخرین مهلت تحویل اسنادمناقصه 
ساعت 1۴ روز 97/۴/۲3  و بازگشایی پاکات ساعت1۰ مورخ 97/۴/۲۴ خواهد بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس سایت اینترنتی

www.iets.mporg.irمراجعه نمایید.

اداره كل راه و شهرسازي استان هرمزگان
آگهي مناقصه عمومي شماره  97/39/ر

روابط عمومی اداره کل راه و شهرسازی استان هرمزگان 


